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ДАнс и ГДБОП влязоха 
в топлофикациите в Перник, 
Габрово, сливен, велико 
търново, Русе и Бургас. в 
рамките на акцията, която е 
под надзора на европейска-
та прокуратура, се извършва 
разследване на множество 
адреси. сред тях са теЦ 
“Бобов дол”, теЦ “Брикел”, 
теЦ “Марица 3”. топлоцент-

ралите са свързани с Христо 
ковачки, като офицално той 
се води техен консултант. в 
Перник, освен в “топлофи-
кация Перник”, проверка се 
извършва и в “Мини открит 
въгледобив”.

те вероятно се проверяват 
за евентуални злоупотреби 
с пари от програма “Околна 
среда”. става дума за фи-

нансиране на инсталации 
за пречистване на вредните 
емисии. Говорителката на 
европейската прокуратура 
тине Холевьот потвърди, че 
има операция в България, но 
подробности ще излязат по-
късно. според служебния ми-
нистър на вътрешните работи 
иван Демерджиев повече от 
месец ГДБОП и ДАнс рабо-

тят с европейската прокура-
тура във връзка с акцията.

По думите на юрискон-
султа на теЦ “Марица 3” 
централата ще продължи 
дейността си в нормален 
производствен режим. той 
бе категоричен, че проблем 
с предприятието няма и се 
оказва пълно съдействие на 
проверката. 

Битката 
за децата 
е кауза

Европари за дистанционнитЕ водомЕри

ГдБоп и данс 
в топлофикациите
Проверкитевшестградасаподнадзора
наЕвропейскатапрокуратура
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Омбудсманът Диана Ковачева поиска битовите потребители да 
получат финансова подкрепа от фондовете на Европейския съюз за 
смяната на дистанционните водомери и топломери.

къпи родители, не пропускайте 
новината, че дете грабна награ-
дата от “Берлинале” за най-добро 
актьорско изпълнение. не се знае 
обаче дали е за най-добър актьор, 
или за най-добра актриса. Призът 
е наречен “полово неутрален”. 

във филма 8-годишно дете, 
родено като момче, търси своята 
полова идентичност и се самооп-
ределя като момиче.

ОсеМГОДиШнО!!!
това ни чака. Ако не прогле-

днем навреме. Знам, че сте затру-
пани от грижи за работата, за хля-
ба, за сигурността на дома си, но 
няма по-голяма грижа от тази за 
децата и семейството. 

те са ценност.
Уважавам хората с различна 

сексуална ориентация. Бих защи-
тавала и техните права, но не мога 
да се примиря с факта, че се посяга 
на децата. 

водя тази битка за тях от пет 
години. Много е трудна и неравна. 
Без вас няма да се справим. 

Подкрепете ни за референдума. 
нека българският народ реши иска 
ли джендър идеология в училища-
та или не.

това не е партиен интерес, това 
не е политическа пропаганда. това 
е кАУЗА. Да защитим децата и се-
мейството.

С

Корнелия НИНОВА

Стр. 8

60 на сто 
ръст на 
чуждитЕ 
туристи

ГЕн. залужни
призна
заГуБата 
на Бахмут

Алберт Попов се спуска по пистата в Палисейдс Тахо, САЩ, където завърши трети на слалом 
от Световната купа по ски. Българинът стъпи на почетната стълбица за първи път в кариерата си

вкадъР

Снимкабта

нови 
Гонки 
с миГранти 
в страната

ЯдрЕно 
напрЕжЕниЕ
русиЯ-саЩ

Бсп в софиЯ 
иска връЩанЕ 
и на талонитЕ 
за 10 пътуваниЯ

Спецакция:
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СнимкаБТа

В Медицинския университет в Плевен бе открита благотворителната  
изложба базар "Мартеницата - заедно да съхраним традицията".  
Тя е традиционна и се провежда по инициатива на студенти от специалностите  
"Социални дейности" и "Социални дейности в здравеопазването"

Поредни гонки между полицията и бусове, превозващи мигран-

ти, бяха регистрирани у нас. едната бе отново на автомагистрала 
“тракия” около 5 часа вчера сутринта. Полицията е засякла бус в 
района на Ихтиман и след преследване той е спрян в района на ка-

зичене. в него са открити 10 мъже от Афганистан. Задържан е шо-

фьорът, който е бил пиян, дрогиран и неправоспособен. 
в нощта срещу понеделник 24 афганистанци бяха заловени след 

преследване в Харманлийско. това е станало след получен сигнал 
от служители на граничното полицейско управление в Свиленград. 
Патрулът установил, че други полицаи и служители на фронтекс 
преследват два автомобила в района. те са открити в село овчаро-

во, без пътници и шофьори. При издирването са намерени 24-ма 
афганистанци и двама българи, които са  предполагаемите трафи-

канти. те са от Свиленград. 
Бус, превозвал нелегални мигранти, бе открит в неделя вечерта 

и край Перник. Превозното средство обаче е било празно. както 
бежанците, така и шофьорът са избягали.

в неделя бус, превозващ 46 мигранти, катастрофира на магис-

трала “тракия” край Чирпан. Причината за инцидента бе спукана 
гума. При катастрофата загина един човек, а 32-ма бяха ранени. 
По досъдебното производство, което се наблюдава от Районната 
прокуратура в Стара Загора, са разпитани всички мигранти, които 
са превозвани, двамата водачи на превозното средство, повдигна-

ти са и обвинения.
Афганистанските граждани са 46, всички са мъже, а 7 от тях 

са непълнолетни. те са преминали от Афганистан през Пакистан, 
през Иран и са пребивавали в Истанбул. Преди 10 дни са се свър-

зали с каналджии в турция, които са се договорили за суми от 
около 3000 евро за достигане в Сърбия. След изпращане на сним-

ка от крайната точка се плаща сумата. 
Според директора на “Гранична полиция” главен комисар Ро-

сица Димитрова шофьорите, които превозват нелегални мигранти 
у нас, са инструктирани от трафикантите да не се подчиняват на по-

лицията и да блъскат автомобилите им, ако започне преследване.

от началото на годината досе-

га новорегистрираните безработ-

ни в цялата страна надхвърлиха 
36 000. в същото време устрое-

ните на работа чрез бюрата по 
труда са 20 230. това сочат най-
новите данни на националния 
статистически институт и Аген-

цията по заетостта.
Продължава тенденцията без-

работните да са повече от наме-

рилите работа.
в последната наблюдавана 

седмица от 13 до 19 февруари 
новорегистрираните в бюрата по 

труда са 4414, а намерилите ра-

бота - 3067. За този период най-
много са записаните в бюрата по 
труда в областите Пловдив и Со-

фия. в столицата са и най-много 
намерилите работа - 262. 

в първите две седмици на 
годината бяха отчетени най-
много новорегистрирани без-

работни - по над 6000, срещу 
два пъти по-малко устроени 
на работа. За цялата 2022 
г. безработните бяха близо  
279 000, а започналите работа 
чрез бюрата по труда - 224 000.

“Листите винаги са били 
подреждани по един и същи 
начин с решение на областните 
съвети. Драми няма. единстве-

ното нещо, което трябва да на-

правим, е да се мобилизираме и 
малко повече активност в попу-

ляризиране на това, което пред-

лагаме на българския народ. 
ние доказахме, че реализираме 
това, което обещаваме”, заяви 
членът на ИБ на БСП таско ер-

менков в тв предаване.
За възможните коалиции и 

съмишленици след вота таско 
ерменков обясни, че социали-

стите ще разговарят с разум-

ните сили. 
“когато става въпрос за на-

ционалния интерес, когато става 
въпрос за това България да бъде 
мирна, неутрална, да може да се 
развива и да премине към оно-

ва, което винаги е било препят-

ствие за това развитие - именно 
да възстановим чувството за 
справедливост в хората, ние 
ще търсим общи интереси със 
всички, които са съгласни с на-

шите приоритети. важно е да 
върнем държавата, в момента се 
е превърнала в разграден двор”, 
допълни ерменков.

той поясни, че не става въ-

прос за коалиции за управле-

ние, а да се намерят общите 
сечения в държавата. 

“Говорим за управление, 
което ще си поставя цели, кои-

то са общонационални и които 
могат да намерят широка под-

крепа в парламента. няма да ни 
бъде лесно да търсим общото с 
хора, които защитават едрия 
капитал, едрите бизнесмени и 
олигархичното управление”, 
каза ерменков.

Предизборната кампания 
на БСП ще премине под мо-

тото “Мир, благоденствие, со-

лидарност и прогрес”, а таско 

ерменков обясни символиката: 
“Политиката на благоденствие 
за хората е в основата. Соли-

дарността - винаги сме се бори-

ли за нея, за да няма изпаднали 
зад борда, за сметка на свръх-

богатите. в България ножицата 
между най-бедни и най-богати 
е най-голяма в европейския 
съюз. Мирът за нас е нещо тра-

диционно. ние оставаме верни 
на себе си”, категоричен е ер-

менков.
По думите му БСП е един-

ствената лява партия, която 
може да проведе и защити лява 
политика. А новосформираната 

коалиция “Левицата!” той ко-

ментира така: “те са хора, които 
са били в лявото, но не са били 
достатъчно леви, за да останат 
верни на тази идея.”

По темата с войната в ук-

райна ерменков коментира, че 
позицията на партията няма да 
се промени и конфликтът тряб-

ва да бъде решен по мирен път, 
а България да бъде неутрална. 
БСП организира и подписка за 
запазване на Паметника на Съ-

ветската армия, по думите на 
социалиста, отстраняването на 
един паметник показва липса на 
култура и историческа памет.

ТаСкоЕрмЕнков:

Борим се да няма 
изпаднали зад борда
впарламентанямаданибъделеснодатърсимобщотосхора,които
защитаватедриякапитал,едритебизнесменииолигархичнотоуправление

  �
Деси ВЕЛЕВА

общинските съветници от БСП в София 
продължават да настояват за връщане на ня-

кои стари тарифи за пътуване в градския трас-

порт. те искат да се възстанови талонът за 10 
пътувания на цена от 12 лева. Съветниците 
предлагат билетът за еднократно пътуване, 
продаван от шофьорите, отново да стане 1,60 
лв., вместо сегашните 2 лева. 

ДуМА припомня, че миналата седмица 
СоС гласува връщане на едномесечните кар-

ти за една линия. Социалистите бяха първи-

те, които възроптаха срещу отпадането им и 
предложиха те да бъдат възстановени.

от левицата не се отказват да настояват и 
за промяна в употребата на новите билети за 
пътуване 30 плюс. Сега те могат да се използ-

ват за прекачване в няколко превозни сред-

ства срещу 1,60 лева в рамките на 30 минути. 
от БСП обаче напомнят, че заради задръства-

ния и забавяне на превозните средства много 
пътници не успяват да се прекачат в рамките 
на предвиденото време. Затова социалистите 
смятат, че хората трябва да имат право да до-

плащат 60 стотинки към билета 30+ и да го 
използват за 60 минути, вместо да се налага 
да купуват нов билет от 1,60 лева.

Поредни гонки с мигранти

Над 36 000 са новите безработни 
от началото на годината

Социалистите искат обратно 
талоните за 10 пътувания
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"бСП за българия" 
регистрира листите си за 
народни представители в 
рик в няколко избирател-

ни района. Срокът за това 
изтича днес, 28 февруари, 
в 17 часа.

Сред първите, които 
регистрираха листите си, 
бяха социалистите в ям-

бол. водачът на листата 
кристиан вигенин подчер-

та, че листата, обновена на 
70% и при средна възраст 
на кандидатите 43 години, 
е баланс от опит, знания и 
младост. общинските ор-

ганизации в област ямбол 
и коалиционните партньо-

ри ще изпратят в 49-ото 
нС личности, чиято кауза 
е да възродят родината 
ни. вигенин подчерта, че 
бСП тръгва с амбициозна 
програма, която трябва да 
гарантира по-високи дохо-

ди, контрол на инфлация-

та, по-добро здравеопазва-

не, образование, развитие 
на енергетиката и преди 
всичко-мир, стабилност и 
невъвличане на българия 
във военни конфликти.  

бСП в Силистра също 
регистрира листата си. 

"нашите кандидати са до-

казани професионалисти 
и изявени общественици. 
бСП тръгва със само-

чувствие за победа, защо-

то доказа постигнатото в 
социалната сфера", заяви 
водачът иво боянов ата-

насов.
тръгваме към избо-

рите с амбицията да про-

меним държавата към по-
добро, като за нас основен 
приоритет остава мирът,  
най-важната ценност за 
всяко човешко същество, 
заяви водачът на листата 
на "бСП за българия" във 
варна борислав гуцанов 

при регистрацията. 
"Ще продължим да за-

щитаваме националните 
интереси и да се борим за 
социални придобивки за 
хората. и няма да позво-

лим на други партии да си 
приписват постигнатото 
от бСП, както през по-

следната кампания", уточ-

ни гуцанов.
"регистрирахме една 

от най-младите листи в об-

ласт Шумен-тази на бСП. 
искаме да променим дър-

жавата към по-добро, като 
за нас основен приоритет 
остава борбата с неравен-

ствата, контрол над рас-

тящата инфлация и уве-

личаване на доходите на 
хората. готови сме с кон-

кретни мерки, като една 
от тях е таван на цените на 
основни продукти", заяви 
водачът на листата иван 
иванов. 

коалиция "бСП за бъл-

гария" се регистира в рик 
Смолян. "уверени сме, че 
избирателите ще оценят 
действията на бСП  да 
наложи редица важни за-

кона в подкрепа на децата, 
семействата, трудещите се 
и възрастните хора", заяви 
лидерът на бСП в Смолян 
емил Хумчев.

"убеден съм, че Пер-

ник заслужава и ще има 
народни представители в 
следващото нС, които ще 
се борят за интересите на 
обикновения човек", зая-

ви водачът на листата на 
бСП в Перник борис Цве-

тков при регистрацията на 

листата.
"Поемаме ангажимент 

пред гражданите, че бСП 
ще продължи да се бори за 
социална справедливост, 
повишаване на доходите 
и за правата и възмож-

ностите на най-слабите. 
наш приоритет е и мирът 
като висше благо, заяви 
след регистрацията на 
листата на бСП в търго-

вище водачът й борислав 
гуцанов.

Регистрацията за вота
приключва днес
ПървисезаписахасоциалиститевъвВарна,ЯмболиСилистра

"няма да допуснем посегателство 
върху читалищата, защото това ще е по-

сегателство върху българската идентич-

ност и култура, върху традиционните 
ценности. бСП ще продължи да отстоява 
необходимостта от силна държавна поли-

тика в подкрепа на читалищата и достой-

но и ясно регламентирано финансиране 
на българските народни читалища", заяви 
лидерът на бСП корнелия нинова по вре-

ме на среща с ръководството на Съюза на 
народните читалища, поискана от тях. 

в разговора вчеха участие председа-

телят на комисията по култура и медии 
в 48-ото нС иван Ченчев, председателят 

на Съюза на народните читалища нико-

лай Дойнов и негови колеги от цялата 
страната. 

"Читалищните дейци ще разчитат, как-

то и досега, на подкрепа и законодателни 
промени, свързани с  функционирането 
на читалищния регистър", заяви Дойнов 
и добави, че другата цел е увеличаване на 
субсидията с 30% като адекватен отговор 
на инфлационните процеси и повишени 
разходи. Според него читалищата тряб-

ва да излязат от Закона за обществените 
библиотеки, както и  да станат част от на-

ционалната културна инфраструктура. 
"у нас е имало читалища, които са 

пазели българщината, дори когато не сме 
имали държава. бСП винаги се е борила 
да има повече средства за читалищата, за-

щото те са тези, които и днес, в трудните 
времена на криза, продължават да пазят и 
развиват българските традиции, и да ра-

ботят с децата", посочи иван Ченчев. 
По време на разговора бе засегната 

важната роля на читалищата за децата 
днес и тревогата на всички от все по-на-

стъпващата в европа джендър идеология 
в училищата. 

КорнелиЯниноВа:

Няма да допуснем посегателство 
върху читалищата

градският съвет на бСП в 
София организира общопартий-

на среща на актива с кандида-

тите за народни представители 
от трите Мир-а-23-ти, 24-ти и 
25-ти. 

Събитието ще се състои днес, 
28 февруари, вторник, от 18 часа 
в "аула Максима" на универ-

ситета по архитектура, строи-

телство и геодезия (уаСг), бул. 
"Христо Смирненски" № 1.

"очакваме нашите членове, 

симпатизанти, както и всички 
граждани, които вярват в ля-

вата идея, да напълнят докрай 
залата. Много е важно преди 
кампанията да се съберем и да 
поговорим. нашите членове и 
симпатизанти да чуят нас, как-

то и ние - тях. и да излезем от 
тази зала единни и мотивирани 
за работата, която ни предстои в 
предизборната кампания", зая-

ви лидерът на столичните соци-

алисти иван таков.

"Хората могат да очакват от 
бСП честност и ясност в посла-

нията, адресирани към истин-

ските проблеми на хората", заяви 
водачът на листата на "бСП за 
българия" в Смолян проф. георги 
Михайлов в радиоефир. 

"единствено бСП, с цялост-

ната си политика през последни-

те 15 месеца, на практика успя да 
постигне неща, които даже някои 
политически сили се опитват да 
си припишат. такива са увелича-

ването на пенсиите, повишаване-

то на майчинските, безплатните 
учебници и всички тези социал-

ни достижения, които с нейното 
участие в правителството, успяха 
да се постигнат", посочи проф. 
Михайлов.

По неговите думи геополити-

ката е изместила фокуса от теми-

те, които вълнуват всяко българ-

ско семейство като проблемите 
на образованието, на здравеопаз-
ването, на вътрешната сигурност, 

на доходите. "тези теми трябва да 
вървят заедно с решаването на го-

лемите геополитически въпроси", 
посочи проф. Михайлов.

"ако говорим за демографска 
криза в българия, то в Смолян е 
демографска бездна. ето този 
проблем няма как да се реши с 
говоренето за еврозоната и кой е 
по-по-най в конфликта в украйна 
и истерията, че войната трябва да 
се нагнетява с изпращането на 
оръжия", добави той..

БСП-София организира 
среща с кандидатите 
от трите листи

Проф.ГеорГиМихайлоВ:

Да решим вътрешните 
проблеми за България!
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омбудсманът Диана ковачева из-

прати писмо до служебния министър 
на енергетиката росен Христов, в 
което препоръчва битовите клиенти 
на топлофикационните дружества в 
сградите етажна собственост да по-

лучат финансова подкрепа от фондо-

вете на европейския съюз.
Причината е, че 572 000 домакин-

ства трябва да преоборудват инста-

лациите за отопление и за битово го-

рещо водоснабдяване в жилищата си 
със средства за дялово разпределение 
на топлинната енергия с дистанцион-

но отчитане. това са радиаторните 
разпределители и водомерите за то-

пла вода. Изискването за премина-

ването към дистанционно отчитане е 

съгласно европейски регламент, кой-

то България е длъжна да изпълни до 
началото на 2027 г.

ковачева обръща внимание, че 
става въпрос за около 1,276 млн. ра-

диаторни разпределителя и 660 хи-

ляди водомера за топла вода, а близо 
93% от тези устройства са собстве-

ност на битовите клиенти и замяната 
им ще бъде изцяло за тяхна сметка. 

"Според някои оценки, премина-

ването от уреди с визуално отчитане 
към уреди с дистанционно отчитане 
ще струва на битовите клиенти над 
100 млн. лв. за периода 2021-2026 г.", 
посочва тя.

ковачева допълва, че средствата 
за дялово разпределение на топлин-

ната енергия с дистанционно отчита-

не са по-сложни и по-скъпи в сравне-

ние с конвенционалните устройства, 
като оскъпяването е по-малко при 
радиаторните разпределители и зна-

чително по-голямо при водомерите 
за топла вода.

омбудсманът посочи, че цените 
на дистанционните водомери започ-

ват от около 100 лв. за брой и са при-

близително двойно по-скъпи в срав-

нение с конвенционалните водомери. 
а приблизителната цена на радиомо-

дула за водомер за топла вода е около 
50 лв.

Преоборудването вече е в ход, 
като най-много устройства предстои 
да бъдат заменени през 2024 г. ко-

вачева предлага на служебния ми-

нистър да се изработи мярка за фи-

нансова подкрепа и за целта да бъдат 
потърсени средства от европейски 
фондове, включително и по наци-

оналния план за възстановяване и 
устойчивост. тя посочва, че в зави-

симост от размера на финансовия ре-

сурс, който ще бъде отпуснат, може 
да се приложат различни принципи 
за справедлива подкрепа. например 
финансовата компенсация да бъде в 
размер на определена част от общия 
разход за смяната. И в пълен размер 
за гражданите, които имат право на 
социална помощ.

Коментар на стр. 5

рекордно висок интерес към бързите креди-

ти бе отчетен в България за 2022 г. вземанията 
по заеми на дружествата, предлагащи подобни 
услуги, са нараснали със 725 млн. лева на го-

дишна база до общо 4,42 млрд. лева. това съ-

общават от асоциацията за защита на потреби-

телите. нейният председател Пейо майорски 
посочва, че това представлява ръст от 19,6% 
спрямо последното тримесечие на предходната 
2021 година. По думите му само за последните 
три месеца на 2022 г., вземанията на дружества-

та специализирани в кредитиране са се увели-

чили със 132 млн.
основната причини за тегленето на бър-

зи кредити са невъзможността българинът да 
покрие ежемесечните си разходи и високата 
инфлация в страната. Според асоциацията за 
защита на потребителите е притеснително, че 
такива дългове се правят към компании за бър-

зи кредити, а не към банки. 
Голяма част от хората успяват да покрият 

задълженията си, но не е малък броят и на тези, 
които влизат в спиралата на задлъжнялост. на-

казателните лихви при бързите кредити са огро-

мни, дългът набъбва, а после задължението се 
прехвърля на колекторски фирми, които тормо-

зят и заплашват хората. Срокът за преминаване 
към тези фирми постоянно се скъсява. “Лошите 
кредити обикновено се продават до месец-два”, 
уточни майорски.

По думите му размерът на необслужваните 
кредити възлиза на 302,7 млн. лева към края 
на декември 2022 г. увеличението спрямо пре-

дходната 2021 г. достига до 6,7%. Противно на 
названието “бързи кредити”, най-масови са за-

емите със срок на погасяване над 5 г. - делът 
им е 44,5% към края на миналата година, като 
нарастването е с 27,6%.

Поради по-голямото пред-

лагане през пролетта и слабото 
потребление храните може да 
поевтинеят, защото произво-

дителите ще бъдат притисна-

ти от пазара, каза пред “нова 
нюз” васил Симов, изпълни-

телен директор на Софийската 
стокова борса. По думите му 
производството ни е по-енер-

гоемко, а не рентабилно. 
“Цената на тока и на тру-

да през последната година 
непрекъснато расте. Поскъп-

ването на готовия продукт 
се дължи на тези фактори. 

Използваме повече човешки 
труд и енергия, и по-малко 
механизация. Дистрибуция-

та на готовия продукт е друг 
фактор за поскъпването. ако 
има фирмени магазини на 
съответните производители, 
там цената ще бъде най-ниска 
за готов продукт. магазините 
слагат своя надценка, а има 
и допълнителни разходи, ос-

къпяващи стоката”, обясни 
Симов. Според него при про-

изводителите няма спекула 
заради голямата конкуренция 
помежду им. 

Храните може да 
поевтинеят през пролетта

4,42 млрд. лева за бързи кредити 

Предложение:

През януари пътуванията на 
българите в чужбина са нарас-

нали спрямо същия месец на 
предходната година със 7,2%. 
в същото време обаче, въпреки 
липсата на сняг, посещенията 
на чужденци в страната растат 
с внушителните 60%, показват 
данните на нСИ. По традиция 
януари е силен за зимните ку-

рорти заради ваканциите и ски 
ваканциите на чуждите туристи, 
но заради липсата на сняг през 
този месец имаше отменени ре-

зервации, а други бяха пренасо-

чени за март.
Пътуванията на български 

граждани в чужбина през януари 
са общо 504 000, като най-голям 
брой пътувания има към турция 
- 131 800. една от причините за 
това е високата инфлация в стра-

ната и доста по-ниските цени на 
редица продукти, поради което 

много българи посещават ос-

новно одрин, за да пазаруват. 
Следват Гърция с 95 600 пъту-

вания на българи, Сърбия - 47 
700, румъния - 35 200, Северна 
македония - 27 600.

През януари посещенията 
на чужди граждани в България 
са 711 800, или с 60% повече 
в сравнение с януари 2022 г. 
транзитните преминавания през 
страната са 35,4% от всички. 
най-голям брой посещения са 
регистрирани от турция - 148 
400. Следват румънците - 117 
400, гърците - 102 000, северно-

македонците - 51 400.
“Записванията за великден-

ските празници вървят в пълна 
сила, отварят почти всички хо-

тели по Северното Черномо-

рие. над 80% от туристите по 
Северното, а и по Южното ни 
Черноморие, са лоялни, основно 
румънци, които всеки великден 
избират да прекарат тук почив-

ните дни за възкресение Хри-

стово. на тях им допада това, 
че цените при нас са прилични, 
харесват им и спа центровете ни. 
останалите туристи за великден 
по българското Черноморие тази 
година са българите от големите 
градове, избрали ранната пролет 
за почивка на море”, каза проф. 
Стоян маринов от варненската 
туристическа камара. 

Прогнозата на експерта е, че 
ако не се промени заобикаляща-

та ни среда, сезон 2023 ще бъде 
по-добър от миналогодишния, 
поне на равнищата от 2019-а 
- годината преди ковид панде-

мията.

60% ръст на чуждите туристи

ЕС да плати смяната 
с дистанционни 
водомери 
и топломери
Смянатащеструва100млн.лв.битовите
потребители,твърдиомбудсманътдианаКовачева
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АНАТолИйсТАНКУлов

1870 - УЧРЕДЕНА Е БЪЛГАРСКАТА ЕКЗАРХИЯ. 
Създаването й е резултат от дългого-

дишната борба на българския народ за 
извоюване на църковна независимост. По 
силата на султанския ферман на Абдул 
Азис (на снимката) и екзархийския устав, 
изработен от църковно-народния събор, свикан в Ца-

риград през 1871 г., Българската екзархия е призната 
за официален представител на българската нация в 
Османската империя.

1892 - НАПИСАН Е ТЕКСТЪТ НА БЪЛГАРСКИЯ 
УЧИЛИЩЕН ХИМН. Из-
вестен е на всеки българин с 
първия стих “Върви, народе 
възродени”. Авторът Сто-

ян Михайловски озаглавява 
творбата си “Химнъ на Св. св. Кирилъ и Методи”. Тя 
включва 14 куплета, от които днес изпълняваме най-
често първите шест. През 1901 г. Панайот Пипков 
създава музиката към химна.

1895 - СЪЗДАДЕН Е ПАРКЪТ “АЯЗМОТО” В СТА-

РА ЗАГОРА. Първият 
градски парк от евро-

пейски тип в Бълга-

рия. Заема площ от 
3200 дка и разполага 
с уникални за стра-

ната ни дървесни ви-

дове. Идеята на мит-

рополит Методий 
Кусев, чието име носи 
паркът, за изграждането му била приета скептично 
от старозагорци. Той обаче изпратил писма до пра-

вославни манастири и църковни общности в различни 
краища на света и получил семена на различни дървес-

ни видове.

1907 - ВЪВ ВЕЛИКО ТЪРНОВО СЕ РАЖДА 
ЕМИЛИЯН СТАНЕВ, ПИСАТЕЛ (УМИРА 1979 Г.). 
Истинското му име е Ни-

кола Стоянов Станев. Сред 
най-известните му творби 
са повестта “Крадецът на 
праскови” и романът “Иван 
Кондарев”, в който описва съ-

битията около Септемврийското въстание през 1923 
г. Автор на книги за деца и юноши, сред които “През 
гори и води”, “Лакомото мече” и “Чернишка”, на ро-

маните “Антихрист”, “Търновската царица” и др. 
Творбите му са преведени на повече от 20 езика.

1909 - ЗА ПЪРВИ ПЪТ В СВЕТА В САЩ Е ОТБЕ-

ЛЯЗАН МЕЖДУНАРОДНИЯТ ДЕН НА ЖЕНАТА. 
Инициативата е на 
Американската соци-

алистическа партия. 
Идеята се появява 
след бурната индус-

триализация и ико-

номическа експанзия, 
която поражда про-

тести за подобряване условията на труд. Календарно-

то време на деня е свързано с първата масова проява 
на жени работнички, състояла се на 8 март 1857 г. 
в Ню Йорк. Жените от шивашки и текстилни пред-

приятия излизат на протест срещу лошите условия на 
труд и ниските заплати. Атакувани са и разпръснати 
от полицията. Две години по-късно през март тези 
жени създават своя първи работнически синдикат.

1978 - В РУСЕ Е ОТКРИТ ПАНТЕОНЪТ НА ВЪЗ-

РОЖДЕНЦИТЕ. Нацио-

нален паметник-костни-

ца на героите, загинали 
за българската свобода. 
Костите на Любен Кара-

велов, Захарий Стоянов, 
Стефан Караджа, Пана-

йот Хитов, баба Тонка 
Обретенова, Никола Обретенов, Панайот Волов, Ан-

гел Кънчев се съхраняват в мраморната зала на 22-ме-

тровия пантеон. 39 видни възрожденци са погребани в 
отделни гробове. Вписани са имената на още 453 прос-

ветители, четници и опълченци.

Безотговорнапозиция
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  �
Лъчезар ЛИСИЦОВ

Дългогодишната на-

ционалистическа партия 
вМро се регистрира за 
участие в изборите на 2 ап-

рил, но след това обяви, че 
се отказва и няма да пред-

лага кандидат-депутатски 
листи. ръководството на 
формацията приело реше-

ние да направи кампания 
"не подкрепям никого".

Допреди две години 
партията бе не само с пред-

ставителство в народното 
събрание, но дори бе част 
от изпълнителната власт 
- в правителството "Бори-

сов 3", заедно с ГерБ.
След 2021 г. вотът за 

вМро тръгна надолу. 
а на последните избори 
през октомври вече падна 
и под бариерата от 1% за 
получаване на субсидии. 
тогава партията получи 
20 177 гласа, които се рав-

няват на 0,81%.
решението на вМро 

да не участва на изборите 
на 2 април е разбираемо. 
но да призоваваш хората 
да не подкрепят никого, 
с което да се борят с "ку-

пения цигански, корпора-

тивния или турски вот", 
е доста озадачаващо. аз-
бучна истина е, че колкото 
по-малко граждани гласу-

ват, толкова по-голям ще е 

делът именно на този вот.
България е странна 

държава, в която от го-

дини се налага тезата, че 
хората могат да накажат 
политическата класа, като 
не участват в изборите. 
или като отбележат ква-

дратчето "не подкрепям 
никого". това, разбира се, 
е несъстоятелно, защото 
демокрацията работи пре-

ди всичко чрез свободния 
избор на гражданите. ако 
го няма той, отиваме към 
хаос или диктатура.

на 2 април в избори-

те ще участват общо 22 
партии и коалиции. Пали-

трата е достатъчно голяма 
- има прозападни, прору-

ски, националистически, 
популистки, глобалистки, 
консервативни, етнически, 
десни, леви формации. а 
в листите им ще участват 

хиляди българи - извадка 
от нашето общество. Дру-

гата опция е да се отречем 
от правото си да гласуваме 
и да се върнем към тотали-

тарния режим. 
тезата "всички са ма-

скари" е на литературния 
герой Бай Ганьо, с кого-

то едва ли много българи 
биха искали да се отъж-

дествяват. тя е изгодна и 
на баш маскарите в поли-

тиката, защото ги слага в 
един кюп с читавите. 

всеки гражданин, кой-

то се интересува от поли-

тическата ситуация, може 
да направи избор, дори и с 
риск да бъде заблуден. 

обратното е безотго-

ворно и дава повече власт 
именно на корумпетата в 
българската политика.

Флагман

в очакване на резулта-

тите от проверката в “топ-

лофикация София”, и по-
конкретно за това точни ли 
са топломерите в абонат-

ните станции на жилищ-

ните сгради, омбудсманът 
Диана ковачева написа 
ново писмо на отговорните 

в енергетиката.
този път тя препоръч-

ва на битовите потребите-

ли да бъдат напълно или 
частично покрити сред-

ствата, които ще трябва да 
платят за смяната на водо-

мери и топломери с уреди 
с дистанционно отчитане. 
Става въпрос за около 
572 хиляди домакинства, 
от които държавата изис-

ква да направят това до 1 
януари 2027 г. оценки на 
специалисти показват, че 
това ще струва на хората 
над 100 млн. лв. ковачева 
предлага на министъра на 
енергетиката да вземе ре-

шение за такава подкрепа 
и тя да стане със средства 
от фондовете на европей-

ския съюз.

Дали това ще стане 
факт, предстои да разбе-

рем. Макар да се съмня-

вам, още повече, че хиляди 
хора, и то не от вчера, вече 
са си сменили уредите за 
своя сметка. тук обаче 
възниква въпросът защо 
на потребителите, които 
вече имат такива уреди, не 
им се отчита ежемесечно 
актуалното потребление, а 
това се прави само в края 
на отоплителния сезон с 
изравнителна сметка. и те, 
както и всички други, би-

ват принудени да плащат 
по нещо, наречено база. 
Пък и тази база често се 
оказва доста гъвкава, да не 
кажа мъглява. Две години 
поред “топлофикация” ми 
връщаше през лятото по 

близо 500 лв., което зна-

чи, че ме е таксувала на 
по-висока от реалното ми 
потребление база. 

Защо тази база не е 
свалена още след първото 
надплащане? Докога ще 
продължава да не прави 
впечатление на държа-

вата, на законотворците 
и на кевр това скрито 
кредитиране, което ние, 
потребителите, правим за 
столичното парно?! ама 
щели да го приспаднат, ако 
пък искате (имате нерви 
и достатъчно време да се 
разправяте по институции) 
ще ви върнат сумата. нека 
да не се чака 2027-а, а да се 
намери механизъм в тази 
огромна инфлация да не ни 
дерат предварително.
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Мерки срещу спекулата 
по цялата верига на 
доставки
Сегапо-малкиятислабият
кредитирапо-богатияипо-силния

Предвид значителните ин-
флационни процеси през по-
следните 18 месеца, породени от 
редица външни фактори, които 
намалиха покупателната спо-
собност на българските гражда-
ни, всяка допълнителна нелоял-
на търговска практика от страна 
на отделните търговски предста-
вители натоварва още повече и 
без това изтънелите бюджети на 
българските домакинства.

Прехвърлянето на топката и 
взаимните обвинения между от-
делните участници във веригата 
на доставки е опит от страна на 
търговците да създадат условия 
за объркване в обществото и да 
се размие първопричината за 
появата на спекулативни и нело-
ялни практики. в условията на 
натрупалите се кризи държава-
та, в лицето на нейните органи 
и институции, трябва да влезе в 
ролята си на защитник на реал-
ната пазарна конкуренция, която 
да способства за формирането 
на справедливи и икономически 
аргументирани цени на основ-
ните стоки от “малката потреби-
телска кошница”.

През последните няколко 
дни стана ясно
на какви цени се изкупува 

суровото мляко

на каква цена и при каква рен-
табилност излизат голяма част 
от млечните продукти. от друга 
страна, все още никой не дава 
официални обяснения защо це-
ните на същите са почти двой-
но по-скъпи в магазините при 
търговията на дребно. към на-
стоящия момент, въпреки на-
правените промени в Закона 
за защита на конкуренцията, 
фактът за скрито кредитиране 
с оборотни средства на големи-
те търговски вериги от страна 
на производителите остава. На 
практика разплащането за бързо 
развалящи се стоки, които да се 
продадат за няколко дни, става 
в рамките на 30 дни и показва, 
че по-малкият и слабият креди-
тира по-богатия и по-силния. 
съществуват и други порочни 
практики, като връщане на про-
дукция, която не е продадена без 

заплащане, или утилизиране на 
непродадена стока за сметка на 
доставчика. всички посочени 
обстоятелства важат не само за 
млечните продукти, със същата 
сила те се отнасят и за месните и 
други продукти.

с оглед на горепосоченото 
възниква необходимост от пре-
глед на нормативната база и пре-
дприемане на незабавни мерки 
срещу спекулата в търговската 
мрежа. в ролята си на основен 
участник в социалния диалог 
кНсБ 

предлага следните 
стъпки

1. Представяне на цените на 
основните хранителни и нехра-
нителни продукти по схемата 
“нето - нето” - това ще позволи 
адекватното сравнение на себе-
стойността на отделните стоки 
без наличието на различните 
административни разходи (като 
реклама, логистика, складово 
съхранение и т.н). изпълнени-
ето на тази стъпка ще успокои 
потребителите, че не са жертви 
на спекулация, а от друга страна 
ще позволи на търговците да до-
кажат, че не използват нелоялни 
търговски дейности;

2. реализация на принципа 
на реципрочност чрез въвежда-
нето на еднакви срокове на про-
мяна на цените и на изплащане 
за доставка по цялата верига, ко-
ето ще позволи в голяма степен 
да се елиминира възможността 
за завишаване на цените между 
отделните участници с оглед 
забавяне и използване на време-
вия период като неконкурентно 
предимство. Приоритетно това 
трябва да се направи за стоките 
от първа необходимост (хляб, 
сирене, кашкавал и т.н.), които 
се консумират в най-голяма сте-
пен и чието търсене е най-нее-
ластично в икономиката, с оглед 
измененията на пазара;

3. Проверка на входните 
бариери за допускане в даден 
сектор или бранш - трудната 
възможност за навлизане на 
нови участници, в комбинация 
със сключени дългосрочни до-
говори, създават условията за 

картелни договаряния и олиго-
полизиране на пазарите. това 
нарушава принципите на кон-
куренция и води до изкуствено 
завишение на цените, не позво-
лява прозрачно да се определя 
реалната себестойност на стоки-
те и услугите;

4. Макар да е налице поре-
дица от проверки, обявявани 
от Министерството на земеде-
лието, комисията за защита на 
потребителите, все още няма 
информация от компетентните 
държавни органи, като комиси-
ята за защита на конкуренцията 
и НаП, относно нелоялни прак-
тики, необосновани надценки 
и др. Няма информация и от 
БаБХ в частта за качеството 
на предлаганите продукти и за 
връзката “качество-цена”. На-
стояваме в най-кратки срокове 
за институционална ангажира-
ност с информация и конкретни 
мерки на всички органи, които 
могат по закон да осъществяват 
регулаторни действия;

ускорението на инфлацията, 
породено към днешна дата в го-
ляма степен от спекулата в цени-
те, води до 

спад на реалната 
работна заплата 

респективно в покупателната 
способност и значително уве-
личава броя на “работещите бе-
дни”. страната ни няма нужда 
от такива процеси, особено в 
светлината на все по-нараства-
ща необходимост от реална 
конвергенция в доходите на 
българите спрямо средноев-
ропейските стойности с оглед 
предстоящото влизане на Бъл-
гария в еврозоната.

кНсБ настоява за своевре-
менно предприемане на горепо-
сочените и други подобни мер-
ки. всички стоки, които влизат 
в категорията “малоценни 
блага”, трябва да бъдат обект 
на сериозен контрол и ревизия 
от гледна точка на ценообра-
зуването им. ако тези предло-

жения бъдат взети предвид от 
регулаторните органи, ще се 
изсветли начинът на образува-
не на цените по цялата верига 
на доставка, което е много ва-
жна стъпка за възвръщане на 
доверието на потребителите в 
пазарната икономика.

кНсБ изразява готовност за 

съдействие при изготвянето на 
конкретните мерки, политики 
и инициативи за борба с нело-
ялните практики и спекулата в 
цените по веригата на доставка, 
като настоява в най-кратки сро-
кове отговорните институции и 
регулатори да вземат предвид 
нашите предложения.

КНСБ:

През последните седмици зачестиха случаите на нелоял-
ни търговски практики, както и се появиха редица доказа-
телства за наличие на спекулативно увеличение на цените 
по цялата верига на доставка. В тази връзка КНСБ настоява 
за конкретни стъпки от институциите и регулаторните 
органи, които да доведат до обективна оценка на ситуаци-
ята по максимално прозрачен и пазарен начин. Това се по-
сочва в позиция на синдиката, в която се предлагат и кон-
кретни мерки за борба със спекулата. Ето какво заявяват от 
КНСБ:

 

 

 

 

 

“Как така цената на даден продукт 
нараства двойно повече по пътя до 
търговеца. Някой някъде крие или 
злоупотребява с монополното си 
положение.” Това заяви пред БНР доц. 
д-р Славчо Петров, председател на Фе-
дерацията на независимите синдикати 
в хранително-вкусовата промишленост 
към КНСБ. Според него ако има повече 
от 25-30-40% надценка, това е спекула. 
Той е категоричен, че търговската над-

ценка трябва да е регламентирана и да има таван на надценките. 
“От близо месец дискусии стана ясно къде е заровено кучето. Фер-
мерите казват колко им струва млякото, на каква цена го прода-
ват, преработвателите казват на каква цена го изкупуват, на каква 
рентабилност работят, оттам нататък търговските вериги се 
крият зад търговската тайна и не посочват никакви цифри. Някой 
да обясни - след като търговските вериги не казват какво насла-
гват по веригата на доставките, та цената на крайния продукт да 
е с 40-50-60, понякога до 100% надценка”, коментира доц. Петров.  
Той подчерта, че има различни клаузи в договорите, които произ-
водителите са длъжни да спазват. Ако не са ги приели, те просто 
не им продават продукцията. По думите му делът на големите 
търговски вериги се движи между 50-60% до 80% за някои от про-
дуктите. Това привилегировано положение им дава възможност 
да залагат различни изисквания в договорите, които доставчиците 
и преработвателите са длъжни да спазват, отбеляза доц. Петров 
и добави, че в тях има скрити детайли. В договорите има клаузи, 
които разпореждат, че ако продаваш даден продукт на 10 лв. във 
веригата, то нямаш право да продаваш на други оператори на 
по-ниска цена, даде пример той. Според него тези договори трябва 
сериозно да се прегледат от юридическа гледна точка. По думите 
му в тях няма равнопоставеност. “Някой трябва да мисли за зако-
на, за българските производители и за земеделието”, категоричен 
бе доц. Петров.

Трябва да има таван на 
търговските надценки
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Посланието на президента 
Путин до федералното събра-
ние, в което се обяви спирането 
на участието ни в Договора за 
съкращаване на стратегическите 
оръжия, е закъсняло решение, 
чиято неизбежност отбелязах 
преди година. То бе провоки-
рано от войната, обявена ни от 
СаЩ и наТО.

Светът ще е на ръба на гло-
бален конфликт, ако Вашингтон 
иска поражението на Москва. 
ние ще се защитаваме с всички 
средства, включително с ядрени 
оръжия.  Досега американски-
ят елит разсъждаваше така: ще 
пречим на Русия навсякъде и във 
всичко, ще доставим гигантски 
количества оръжия на киев, ще 
работим за победата над Москва, 
а след това ще ви унищожим.

Подобно заключение е по-

лошо от престъпление - това 
е груба грешка. Грешка, поро-
дена от американската mania 
grandiosa (чувството за безнака-
заност и превъзходство).

СаЩ получиха заслуженото 
за своята антируска политика - 
спирането на СТаРТ-3. не може 
да воювате с нас, докато се прес-
трувате, че всичко е наред със 
стратегическата стабилност

Време е американските ели-
ти, загубили връзката си с ре-
алността, да разберат какво са 
постигнали с тази враждебна 
политика.

Ще наблюдаваме реакция-
та и на други ядрени сили като 
франция и Великобритания. За-
щото техните стратегически яд-
рени сили не бяха включени при 
подготовката на споразумения 
между СаЩ и СССР. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Никой не напада Русия, 
Русия е нападателят, а 
жертвата е Украйна. Пре-

ди година Путин започна 
неоправдана война срещу 
своя мирен съсед. Подкре-

пяме правото на Украйна 
на самозащита, залегнало 
в Устава на ООН. 
Владимир Путин предприе 
имперска завоевателна 
война срещу Украйна, 
която продължава да 
задълбочава.Той мислеше, 
че може да унищожи Ук-

райна и да внесе разделе-

ние сред НАТО, но подцени 
решимостта на украи-

нците да защитят родина-

та си и нашето единство.
Година след началото 
на войната не вижда-

ме признаци, че Путин 
се готви за мир. Както 
заяви в своята реч, той се 
подготвя за продължаване 
на войната. Той не трябва 
да спечели, защото това 
означава, че агресията ще 
побеждава и силата ще 
бъде възнаграждавана. 
Ще бъде опасно за нашата 
сигурност и за целия 
свят. Затова трябва да 
продължим и да увеличим 
подкрепата за Украйна. 
Обезпокоени сме от 
възможността Китай 
да предостави оръжие 
на Русия. Москва трябва 
да се върне към договора 
Нов СТАРТ, след като 
по-рано Путин обяви, че 
преустановява участието 
си в него. 
В последните години Кре-

мъл се изтегли от ключови 
споразумения за контрол 
на въоръжаването. С 
днешното решение цялата 
система за контрол над 
въоръжаването се разпада. 
Призовавам Русия да пре-

мисли и да спазва същест-

вуващите споразумения.

китай призова за прекра-
тяване на огъня и започване на 
мирни преговори между Русия 
и украйна в рамките на своята 
“мирна инициатива”. исканията 
са част от план от 12 точки, пуб-
ликуван от китайското Минис-
терство на външните работи по 
повод първата годишнина от руската инвазия в украйна.

В него се настоява за прекратяване на западните санкции срещу 
Русия, искат се мерки за обезопасяване на ядрените съоръжения, съз-
даването на хуманитарни коридори за евакуация на цивилни гражда-
ни и за осигуряване на износа на зърно. Този “мирен план” на китай 
трябва да помогне за прекратяване на войната.  Самата дума “война” 
обаче не се споменава никъде в документа - в английската му версия 
авторите говорят за “конфликт” и “кризата в украйна”. В текста не 
се разглежда несъгласието на украйна с окупацията на нейни тери-
тории от страна на Русия и не се критикуват руските действия - само 
се посочва, че “суверенитетът, независимостта и териториалната ця-
лост на всички държави трябва да бъдат ефективно защитени”.

но там откриваме и следното твърдение: “Сигурността на реги-
она не трябва да се осигурява чрез укрепване или разширяване на 
военните блокове”. на практика това означава съгласие с позицията 
на кремъл, който използва същия аргумент, за да оправдае руската 
инвазия в украйна. В параграфа за “намаляване на стратегически-
те рискове” Пекин се изказва остро срещу заплахите за използване 
на ядрено оръжие, но в критиките си споменава и разработването на 
“химически и биологични оръжия” - нещо, за което Москва много-
кратно е обвинявала киев без никакви доказателства.

китай подкрепя Черноморската зърнена инициатива и насърча-
ването на износа на зърно. В същото време Пекин призовава ООн да 
отмени санкциите срещу Русия, които нарича “едностранни” и “зло-
употреба”, уверявайки, че “те само създават нови проблеми”. Пекин 
не назовава конкретни държави, но посочва, че те използват “дългата 
ръка на закона” - фраза, която традиционно се свързва с доктрината 
на СаЩ.  Освен това се настоява за прекратяване на “манталитета от 
Студената война” - термин, с който народната република обикнове-
но атакува американската хегемония и това, което Пекин разглежда 
като намеса във вътрешните работи на чужди държави.

 украинският президент Володимир Зеленски приветства китай-
ския “мирен план” като “важна първа стъпка”. Той направи това още 
преди документът да бъде публикуван.  “китай започна да говори за 
мир в украйна и смятам, че това не е лошо”, заяви Зеленски.

Генералният
секретар
нанатОЙенс
стОлтенберГ:

Русия 
е агресор, 
Украйна
е жертва

ДмитриЙмеДвеДев-зам.-преДсеДател
насъветазасиГурнОстнарусия:

Путин ни го каза - 
жертва сме на агресия!

Китайският „мирен план“

напрежениенаизтОчния
фланГнанатО

ПУтин и Байдън залагат 
на войната, Си дзинПин 
ПРедлага Почетен миР
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накратко

снимкибта
“Край с претоварването” пише на плаката, който служители на летището в Кьолн носят при обявяването 
на стачката си. Те настояват за 10-процентно увеличение на заплатите или с поне 500 евро месечно. 
Стачкуват и техни колеги в Дюселдорф. Отменени са повечето от полетите на двете летища

Зеленски уведомен за
обкръжението на Бахмут
ПрезидентътуволникомандващиясилитевДонбас,
ЛавровговоризасветовномнозинствозадРусия

Главнокомандващият 
украинската армия ген. ва-

лери Залужни е доложил 
на президента володимир 
Зеленски, че гарнизонът в 
Бахмут вече е в “тактическо 
обкръжение”. това съобщи 
един от най-големите ук-

раински телеграм-канали 
“Резидент”, позовавайки 
се на вътрешни източници. 
единственият път през Хро-

мово може да се използва 
само през нощта, но полета-

та около града, разкаляни от 
топлото време, затрудняват 
до крайна степен снабдява-

нето на армията. в нейните 
редици ситуацията се оценя-

ва като критична.
Зеленски освободи ге-

нерал едуард Москальов 

от поста командващ обеди-

нените сили в Донбас, кой-

то той заемаше от 15 март 
2022 г.   

Руските сили проведоха 
въздушни удари по киев 
и други градове в ранните 
часове на понеделник. въз-

душна тревога бе обявена 
в седем области. Според 
украински източници са из-

ползвани “14 ирански без-

пилотника “Шахид”, като 
11 от тях са свалени”. три 
въздушни удара са нанесени 
срещу западния украински 
град Хмелницки, убити са 
двама души, няколко са ра-

нени. нанесени са удари по 
въздуха срещу Запорожие и 
Херсон. 

САЩ са длъжни да се 

съсредоточат върху помо-

щта за украйна, за да си 
върне територия по линията 
на съприкосновение с ру-

ските войски, а въпросът за 
крим ще се разглежда в бъ-

деще. това заяви в интервю 
по телевизия ен Би Си по-

мощникът на американския 
президент по националната 
сигурност Джейк Съливан. 
в предишно интервю за Си 
ен ен той не можа да каже 
дали вашингтон ще подкре-

пи военните операции на 
украйна в крим. 

на среща в Москва 
външният министър Сергей 
Лавров заяви, че “светът на-

влезе в ера на кардинални 
необратими промени”. “ус-

пяхме не само да осуетим 

плановете на колективния 
Запад да изолира и дори 
да разчлени Русия, но и да 
осигурим нарастващо съ-

трудничество с огромното 
мнозинство от членовете на 
международната общност. 
наричаме го световно мно-

зинство”, изтъкна той. 
оръжейните доставки за 

украйна създават риск от 
глобална ядрена катастрофа, 
твърди Дмитрий Медведев 
във в. “Известия”. “Загуба 
за всеки. колапс. Апокалип-

сис. в който забравяш за 
векове за някогашния си 
живот, докато руините не 
престанат да излъчват ради-

ация”, казва още зам.-шефът 
на руския Съвет за сигур-

ност.

в Гърция началото на великденските пости съвпадна с ма-

сирани проверки. всички пазари за риба и морски деликатеси са 
подложени на масови инспекции за качество и цени.

търговците вдигнаха цените на морските дарове поради сил-

но търсене. По-скъпи са плодовете и зеленчуците, но се очаква 
месото, млечните продукти и яйцата рязко да поевтинеят поради 
намалено търсене. 

на 27 февруари Гърция отбеляза Чист понеделник, начало на 
великденските пости. Денят бе неработен.

Продължават извънредните мерки поради силния трафик. 
Пътната полиция предупреди водачите за натоварено движение 
на леки автомобили от граничните пунктове с България, защото 
хиляди гърци прекараха трите почивни дни у нас.

Израелски заселници започнаха безредици и опожариха 
десетки жилища и автомобили в северната част на Запад-

ния бряг, след като палестински стрелец по-рано уби двама 
заселници. Според палестински медици при безредиците е 
бил убит един човек, а четирима са били тежко ранени.

опожарени са около 30 жилища и автомобили. Снимки 
и видео в социалните мрежи показват големи пожари в град 
Хавара. По-рано израелски министър и лидер на заселници-

те призова за удари “без милост”.
Израелският премиер Бенямин нетаняху се обяви против 

саморазправите. “Моля, когато кръвта кипне и страстите се 
нажежат, не поемайте закона в свои ръце”, каза той. Израел-

ските военни се опитват да възстановят реда.

Екскурзианти се разхождат по 
пътека, частично покрита със сняг, 
в подножието на планината Сан 
Габриел в южната част на щата 
Калифорния. Местните жители бяха 
възхитени от необичайния 
снеговалеж, а Сан Франциско 
регистрира най-ниската 
температура (4 градуса по Целзий) 
от 132 години. Щатът бе ударен в 
края на миналата седмица от силни 
бури - 120 000 души, много от които 
в Лос Анджелис, останаха без ток

Израелски заселници
отмъщават с палежи

Гърция проверява
пазарите за спекула

Отново трусове 
в Турция и Сирия 

Един човек загина, а 69 бяха 
хоспитализирани в резултат на 
ново земетресение в турската про-
винция Малатия. Трус с магнитуд 
5,2 бе регистриран и в сирийската 
провинция Алепо. Епицентърът му 
бе на около 239 км североизточно 
от едноименния град.

Италианската 
левица с нов лидер

37-годишната юристка и спе-
циалистка по конституционно 
право Ели Шлайн бе избрана след 
вътрешнопартиен вот за лидер на 
лявоцентристката Демократиче-
ска партия - най-голямата опози-
ционна сила на Апенините. Шлайн 
е родена в Швейцария, в семейство 
на американски политолог от ев-
рейски произход и италианска пре-
подавателка. Потеклото й по ба-
щина линия е от Лвовска област. 
Ели Шлайн е бисексуална, подкре-
пя правата на ЛГБТ общността, 
защитава и екокаузи.

Мафиотски бос избяга 
с навързани чаршафи

40-годишният Марко Радуа-
но, наречен “Топката”, бос към 
мафиотски клан от полуостров 
Гаргано в област Пулия, е избягал 
с навързани чаршафи от затвора. 
Бягството му публикува във видео 
издание от остров Сардиния. Ра-
дуано има множество присъди, за-
ради които трябваше да остане в 
затвора до 2046 г.

Хърватия затвори 
пътища заради сняг

Хърватските власти затвори-
ха всички пътища, свързващи въ-
трешността на страната с адри-
атическото крайбрежие, заради 
силен снеговалеж и бурен вятър. В 
Хърватия, Сърбия, Босна и Херце-
говина зимата се завърна през уи-
кенда. Жителите на Северна Сър-
бия се събудиха със сняг, докато 
в южните части температурите 
стигнаха 22 градуса.



икономика
9

2023

ВТОРник
28 феВРуаРи

Политиките на Джо Байдън са 
ключов фактор за упадъка на европа 
на фона на украинския конфликт. Ос-
новни наши противници са провоен-
ни международни групи по интереси, 
включващи администрацията на Бай-
дън, провоенни брюкселски бюрокра-
ти и провоенни политици.

европа отслабна в последната го-
дина, защото американската адми-

нистрация отстоява интересите си в 
Брюксел за сметка на европейските 
интереси. За съжаление унгария няма 
достатъчно власт, за да повлияе на по-
големите европейски държави.

Цунамито от западни санкции в от-
говор на украинската война се отрази-
ха на европейската икономика, докато 
СаЩ, които разполагат с достатъчно 
евтина енергия, успяха да преодолеят 
тези предизвикателства.

европа загуби своята независи-
мост, икономическата и военната си 
мощ само за една година и унгария 
трябва да защитава своите  интереси, 
за да устои на разразилата се буря. 
Трябва да защити позицията си за 

мир, да защити унгарската икономика 
чрез борба с инфлацията и да укрепи 
своята армия.

Будапеща не взема страна в кон-
фликта в украйна, защото в тази вой-

на не може да има победител. Москва 
не може да спечели поради помощта, 
която Западът предоставя на киев. но 
Русия е ядрена сила, а една ядрена сила 
не може да бъде притисната в ъгъла...

Пентагонът дава щедро фи-
нансиране на фактчекъри /про-
веряващи фактите - бел. ред./ 
по програма за маркиране на 
сайтове на независими журна-
листи като дезинформация. 

Документи разкриват кол-
ко и от кого са зависими са 
т.нар. “независими” фактчекъ-
ри. Т. нар. борци срещу дезин-
формацията не са нищо повече 
от добре платени изпълнители 
на договор за 749 387 долара с 
Пентагона.

американска компания, на-
речена News Guard, самопро-
възгласила се за независими 
фактчекъри на сайтовете в ин-
тернет, е получила щедро фи-

нансиране от Департамента по 
отбрана на СаЩ през миналата 
година, разкрива договор с аме-
риканските военни.

Въпросната компания, ос-
нована през 2018 г., оценява 
медиите, които публикуват раз-
следвания, свързани с амери-
канското правителство, ковид, 
войната в украйна, опита за 
преврат във Венецуела, като ги 
маркира като “опасни” сайтове, 
разпространяващи дезинфор-
мация, които са ненадежни и 
нарушават журналистическите 
практики. Следователно трябва 
да бъдат избягвани от читатели-
те и рекламодателите.

News Guard има договор с 
Майкрософт за безплатно пре-
доставне на услугата “фактче-
кърство” на потребителите на 
браузъра Microsoft Edge. Все-
ки, който иска да провери дали 
даден сайт е опасен, може да си 
инсталира безплатно приложе-
нието на News Guard към бра-
узъра на компютъра си или да 
го закупи срещу 4.95 долара на 
месец за мобилния си телефон, 
пише на сайта на компанията. 

Koмпанията предлага безплат-
но приложение и за Google 
Chrome.

В допълнение от News 
Guard уточняват, че предоста-
вят услугите си на социалните 
мрежи, интернет търсачките 
и доставчиците на интернет 
по света. По този начин всеки 
един сайт, който е маркиран 
от News Guard като дезинфор-
мация, ще бъде третиран от 
социалните мрежи и интернет 
търсачките като опасен и “де-
зинформация”.

един от съветниците на 
фактчекърите от News Guard e 
генерал Майкъл Хейдън - бивш 
директор на ЦРу, бивш дирек-
тор на агенцията за национална 
сигурност и бивш главен замест-
ник-директор на националното 
разузнаване. Друг съветник на 
News Guard e Дон Баер, дирек-
тор по комуникациите на Белия 
дом по време на администраци-
ята на клинтън.

компанията, която ви обе-
щава от сайта си, че е неполи-
тична, надежда, безпристрастна 
и затова трябва да й се довери-

те и да ползвате услугите й, 
нарушава собственото си пра-
вило за прозрачност. Оказва 
се, че фактчекърът News Guard 
е получил щедро финансиране 
от 749 387 долара от Военно-
въздушните сили (ВВС) към 
Департамента по отбрана на 
СаЩ, който не е деклариран 
на сайта им. информация за 
договора с Пентагона обаче 
може да бъде открита в регис-
търа на федералните договори 
на правителството на СаЩ.

Проверка в базата данни по-
казва, че “независимите” факт-
чекъри от News Guard имат до-
говор за 749 387 долара с ВВС 
към Департамента по отбрана 
на СаЩ (7 септември 2021 - 8 
декември 2022 г.). като осно-
вание за договора е посочено 
“Misinformation Fingerprints”.

Въпросът, който изниква 
логично, е защо Военновъз-
душните сили на СаЩ плащат 
такава внушителна сума на 
News Guard, за да ползват ус-
лугите им, при положение, че 
приложението може да се ин-
сталира напълно безплатно на 
интернет браузъри? 

За какво фактчекърите са 
получили 749 387 долара - пари 
на американските данъкопла-
тци, по едногодишен договор с 
Пентагона, и защо не са обяви-
ли тези пари и този федерален 
договор с американските воен-
ни на сайта си?

Зададох въпроса за този 
конкретен договор на News 
Guard, тъй като моят личен 
сайт dilyana.bg беше марки-
ран от фактчекърския им екип 
като изключително опасна 
дезинформация. Разбира се, 
не получих отговор. Вместо 
това, News Guard публикуваха 
кратко изявление към инфор-
мацията за сайта ми, че съм им 
задала този въпрос, без да спо-
менават и дума за конкретния 
договор и финансиране.

Вместо да отговорят на 
поставения въпрос те споме-
нават бегло за договора си с 
Държавниядепартамент и ки-
беркомандването на СаЩ от  

2020 г., но не и за договора с Во-
енновъздушните сили на СаЩ 
от 2021 г. Тяхното обяснение е, 
че първият договор от 2020 г. е 
за предоставяне на информация 
на американското правителство 
да се бори с дезинформацията. 
нито дума обаче за втория до-
говор, за който ги попитах.

Моят сайт е маркиран като 
особено опасна дезинформа-
ция, защото съм публикувала 
серия от разследвания с доку-
менти, които не са в интерес 
на Пентагона. Въпреки че са 
получили финансиране от Пен-
тагона, News Guard не посочват 
в статията си срещу мен, че са 
в очевиден конфликт на инте-
реси, тъй като оценяват раз-
следванията ми за институция, 
от която вземат пари. Това са 
разследванията ми за доставки-
те на оръжия за украйна, Сирия 
и Йемен, вкл. за 350 диплома-
тически полета с оръжие за те-
рористи в Сирия; разследване-
то ми за биолабораториите на 
Пентагона, както и за отравяне-
то с новичок на Скрипал.

Основната теза на фактчекъ-
рите защо последните две раз-
следвания са дезинформация е, 
че правителствата на СаЩ и 
украйна отричат. Следовател-
но моите разследвания, макар и 
базирани единствено и само на 
документи, са дезинформация. 
По логиката на фактчекърите 
една информация е вярна не ако 
се съдържа в документи, а само 
когато е потвърдена от прави-
телството на СаЩ. ако прави-
телството я отрича, значи това е 
“про-руска пропаганда”.

НазакритасрещаНауправляващата
партияФидес:

Унгарският премиер е изискан кавалер при срещи с председателя 
на Европейската комисия Урсула фон дер Лайен. Но в Брюксел 
е възприеман като “хулигана” на ЕС, който често се 
отклонява от генералната линия на съюзниците 

Виктор Орбан 
вини САЩ за 
упадъка на ЕС

  �
Диляна ГайтаНДжиЕва*

* Диляна Гайтанджиева е 
разследващ журналист и съз-
дател на сайта “Обективно. 
БГ.” Работила е като военен 
кореспондент в Сирия, Либия 
и Газа. Докато отразява вой-

ната в Сирия, документира во-
енни престъпления и публикува 
документи за 350 дипломати-
чески полети с оръжие, което 

достига до терористични 
организации в Сирия и йемен

Лъжата за „независимите“ фактчекъри
разследванетопоказвакаквоеннитефинансират
т.нар.борцисрещудезинформацията
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24 февруари 2023 г. Година по-къс-
но - тежка, яростна, натрапчива, смаз-
ваща пропаганда от сутрин до вечер. 

Човешките истории, цялата трагедия, 
дълбините на войната се губят в пля-
вата на монотонния, агресивен вой на 
шаблонната гледна точка, без грам ин-
формационна стойност. 

Хора-мегафони сякаш си отбеляз-
ват с чертички в тефтерчето колко пъти 
пред различни медии ще повторят пра-
вилния разказ. В 99% от случаите няма 
анализ с нюанси, само опорки, повтаря-
ни до пълна дебилизация на публиката.

Разочароващо. Журналистиката е 
обезобразена до придържаща плаща на 
вожда роля. 

Западният ракурс се усилва много-
кратно, източният липсва. Западната 
реторика е изтъкана от лицемерие. 

Балансът и неутралността в комен-

тарите са тотално зачеркнати. едно-
посочното демонизиране отблъсква и 
отвращава. набиването на едни и същи 
клишета е деструктивно и профанизи-
ра, предизвиква вътрешна съпротива. 
Въртенето на едни и същи участници, 
формиращи напева на водещата линия, 
с идеята да се насъскат обществени на-
строения в определена посока, постига 
точно обратното. Добавена стойност за 
зрителя и слушателя. 

Полуфабрикатите на медийната 
сергия не ни ориентират и сантиметър 
напред в осмислянето на случващото 
се. нискокачествена и зле скроена дива 
военна агитация е превзела ефира. Тук-
там останаха островчета на нормал-
ността, където темата се обсъжда без 

излишен адреналин, в опит да се надни-
кне отвъд първия план и в перспектива. 
фонът е зомбиращ. Същественото е под 
повърхността. Отгоре са само сапуне-
ните мехури.

В петицията "Манифест 
за мир" левият депутат Сара 
Вагенкнехт предупреждава за 
заплахата от ядрена война

 

 на 25 февруари пред Бран-
денбургската врата в Берлин 
се проведе внушителен митинг 
срещу доставянето на оръжия 
за украйна. Демонстранти-
те носеха плакати "Това не е 
наша война", "Германското 
оръжие отново убива руснаци 
и украинци", "За мир без нем-
ски танкове".

Пред 10 000 протестира-
щи левият депутат Сара Ва-
генктехт заяви: "не искаме 
немски танкове да стрелят 
по правнуците на тези, които 
Вермахтът убиваше с мили-
они по най-жесток начин".  

Вагенкнехт и феминист-
ката Алис Шварцер огласиха 
петицията "Манифест за мир", 

в която предупреждават за за-
плахата от ядрена война.  

За да осуетят протеста, 
привърженици на киевския 
режим "паркираха" пред ру-
ското посолство ударен от 
снаряд руски танк. но про-
тестиращите започнаха да 
поставят цветя върху танка и 
го засипаха с хиляди рози в 
памет на загиналите в брато-
убийствената война.    

Посолството на Русия из-
каза благодарност на "всички, 
които донесоха цветя за ру-
ския танк, превърнал се в сим-
вол на борбата с неонацизма в 
украйна". 

Първия тypcки cвpъxзвyкoв caмoлeт ще се 
конкурира с американския F-16

 

Турските ВВС очакват първия тypcки cвpъxз-
вyкoв peaктивeн бoeн caмoлeт - "Xюpджeт" 
(нurьеt). Пъpвият пoлeт e плaниpaн зa 18 мapт т.г.

Дъpжaвният aвиoпpoизвoдитeл ТАТ израбо-
ти самолета със coбcтвeни pecypcи, което не е 
изненада, защото кoмпaниятa имa coлиден опит 
c лицeнзнoто пpoизвoдcтвo, peмoнти и нaдгpaж-
дaнe нa американския F-16.

"Xюpджeт" е eднoмoтopна двyмecтна маши-
на, в кoятo пилoтите ca eдин зaд дpyг. Paзмepи-
тe мy почти копират F-16.

Cлeд първите изпитaтeлнитe пoлeти cepий-
нoтo пpoизвoдcтвo нa "Xюpджeт" ще зaпoчнe 
пpeз 2025 г. Toй ще нocи дo 3000 кг бoeн тoвap 

и щe може да се дoзapeждa във въздyxa.
Самолетът щe получи кpъщeниeто си cpeщy 

кюpдcкитe милиции, което не е изненада. Този тип 
машини мoгaт дa изпълнявaт шиpoк cпeктъp oт 
бoйни зaдaчи. В същото време цeнaтa и пoддpъж-
кaта им е доста пo-ниcкa, отколкото разходите по 
американски изтребители. Страните, кoитo имат 
cтapи cъвeтcки и зaпaдни мoдeли, ще мoгaт дa ги 
зaмeнят c нoвия"Xюpджeт" нa изгодна цeнa.

Дива военна агитация 
превзе ефира

  �
Яна БоЯнова

Снимка, която разкъсва сърцето: 
Донбас. на среща с татко

Председателятнагерманскаталява
ПартияЖанинвислер:

НАТО да се разпусне

Искаме разпускането на 
нАТО и замяната му със сис-
тема за колективна сигурност, 
включваща всички големи 
държави. Източното разширя-
ване на нАТО бе грешка, но 
тя не е извинение за войната 
в украйна. несъстоятелни са обвиненията за възможни заплахи 
към балтийските страни от Русия. нАТО не само не е гаранция 
за сигурност, но пактът водеше войни, погазващи международ-
ното право. Примери за това са Афганистан и Балканите.

Берлин обсипа  
с цветя руски танк

МиГ-29 слизат от въоръже-
ние заради западните санкции

“Белград ще увеличи разхо-
дите за отбрана, тъй като други-
те европейски държави харчат 
за този бизнес като пияни ми-
лионери. Сръбските въоръже-
ни сили трябва да станат много 
по-силни”, обяви президентът 
Александър Вучич.

Вучич обясни, че сегашният 
брой изтребители е недостатъ-
чен. Сръбските ВВС разполагат 
с ескадрила МиГ-29 (14 едини-

ци), но това е недостатъчно и е 
необходима още една ескадри-
ла. През 2017 г. Сърбия получи 
6 МиГ-29 от Русия, през 2021 г. 
Беларус предаде 4 МиГ-29.

След като Западът наложи 

санкции срещу Русия и Бела-
рус, поддържането на МиГ-29 
се превърва в сериозен проблем. 
Затова Белград планира да купи 
френски изтребители “Рафал”.

През март 2022 г. Вучич раз-
говаря по този въпрос с френския 
президент еманюел Макрон и 
сръбски представители веднага 
започнаха преговори с френ-
ските военни авиоконцерни. В 
момента се водят преговори за 
придобиване на 12 изтребителя 
“Рафал”.

По същото време Сърбия 
получи комплекси за проти-
вовъздушна отбрана от китай 
и е много вероятно Белград 
да купи бойни самолети и от 
Пекин. Засега обаче Вучич се 
въздържа от тази сделка, стра-
хувайки се от негативната ре-
акция на САЩ и еС.

Скоро в сръбското небе ще летят 
12 френски изтребителя “Рафал” 

2017 г. Летището в Белград. Руският министър  
на отбраната Сергей Шойгу подарява на Сърбия шест 
изтребителя МиГ-29. Тогава президентът вучич обяви,  
че това “драматично увеличава” оперативните способности  
на сръбската ввС. Седем години по-късно руските 
самолети ще бъдат заменени с френските “Рафал”

Балканите
севъоръЖават

Сърбия 
купува 
„Рафал“

Typция ще има „Xюpджeт“
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Навикът, от който Европа 
не може да се откаже
ЕСнееготовданаложисанкциивърхурускотоядреногориво

европа е на път да се отър-
ве от пристрастяването си към 
руските изкопаеми горива, но 
изглежда не може да възпроиз-
веде този успех с ядрена енер-
гия - една година след войната в 
украйна, пише POLITICO.

икономическите санкции 
на еС срещу руските въглища и 
петрол трайно промениха тър-
говията и оставиха Москва в 
“много намалена позиция”, спо-
ред Международната агенция 
по енергетика. вносът на въгли-
ща е спаднал до нула и е неза-
конно руският суров петрол да 
се внася с кораб, като единстве-
ното изключение е България. 
Само четири държави все още 
го получават по тръбопровод.

За сравнение, през 2020 г. 
блокът получаваше 54% от вно-
са на черни въглища и една чет-
върт от петрола от русия.

решението на руския пре-
зидент владимир Путин да за-
твори газовите кранове, докато 
еС се обръщаше все повече към 
доставки на втечнен природен 
газ от другаде, доведе до спада-
не на зависимостта от Москва 

от 40% от газовите доставки на 
Блока преди войната до по-мал-
ко от 10% сега.

но ядрената енергетика се 
оказа 

по-сложен възел за 
развързване 

от страните от еС - както по ис-
торически, така и по практичес-
ки причини.

тъй като конкуренцията в 
глобалния ядрен сектор атро-
фира след Студената война, 
построените от Съветския съюз 
реактори в еС останаха зависи-
ми от специално изработено го-
риво от русия, оставяйки Мос-
ква да играе извънредно голяма 
роля.

През 2021 г. руският дър-
жавен атомен гигант “росатом” 
достави на реакторите на Блока 
20% от техния естествен уран, 
обработи една четвърт от ус-
лугите им за преобразуване и 
предостави една трета от услу-
гите им за обогатяване, според 
Агенцията за доставки на евра-
том (ESA).

Същата година страните от 

еС платиха на русия 210 мили-
она евро за износ на суров уран, 
в сравнение с 88 милиарда евро, 
които блокът плати на Москва 
за петрол.

Стойността на вноса на свър-
зани с русия ядрени технологии 
и гориво в световен мащаб на-
расна до над 1 милиард долара 
(940 милиарда евро) миналата 
година, според изследване на 
Royal United Services Institute 
(RUSI). в еС стойността на ру-
ския ядрен износ е спаднал в 
някои страни като България и 
Чешката република, но е нарас-
нал в други, включително Сло-
вакия, унгария и финландия, 
показват данни на RUSI, споде-
лени с POLITICO.

въпреки че е трудно да се 
направят окончателни заклю-
чения от това, което в крайна 
сметка представлява ограничен 
във времето и непълен набор от 
данни, то ясно показва, че все 
още има зависимости и пазар 
за руското ядрено гориво, казва 
Даря Долзикова, научен сътруд-
ник в RUSI.

уранът от русия може да 

бъде заменен с внос от друга-
де в рамките на една година - и 
повечето ядрени централи имат 
поне една година допълнителни 
резерви, според ръководителя 
на ESA Агниешка казмирчак. 
но страните с построени от 
русия реактори ввер разчитат 
на гориво, произведено от Мос-
ква.

В ЕС има 18 атомни 
електроцентрали,  

проектирани от русия, и всички 
те ще бъдат засегнати от санк-
ции, твърди Марк Хибс, стар-
ши сътрудник в Програмата за 
ядрена политика на карнеги. 
“но това остава сложен въпрос, 
който дълбоко разделя евро-
пейския съюз.”

ето защо през изминалата 
година Блокът се бореше да ата-
кува руската ядрена индустрия 
- въпреки многократните при-
зиви от украйна и някои страни 
от еС да се удари “росатом” за 
ролята й в надзора на окупира-
ната украинска ядрена централа 
“Запорожие” и евентуално дос-
тавката на оборудване за руска-

та оръжейна индустрия.
“целият въпрос за санкци-

онирането на ядрения сектор 
беше основно унищожен, преди 
изобщо да има смислена диску-
сия”, казва дипломат от една 
страна от еС, който говори при 
условие за анонимност, подчер-
тава POLITICO.

най-гласовитият противник 
беше унгария, една от петте 
държави - заедно със Слова-
кия, България, финландия и 
Чешката република, които имат 
построени от русия реактори и 
за които досега нямаше алтер-
нативно гориво.

България и Чешката ре-
публика са подписали дого-
вори с американската фирма 
Westinghouse за замяна на ру-
ското гориво, според шефа на 
ESA, но процесът може да от-
неме няколко години, тъй като 
националните регулатори също 
трябва да анализират и лицен-
зират новото гориво.

“По-големият проблем като 
цяло е обогатяването и прео-
бразуването”, добавя казмир-
чак, “поради хроничния недос-
татъчен капацитет в световен 
мащаб”. Замяната на “росатом” 
може да отнеме “седем до 10 го-
дини” - и този график при това 
зависи от значителни инвести-
ции в сектора.

финландия миналата година 
отмени сделката за изграждане 
на произведена от русия ядре-
на централа на западния бряг 
на страната - което предизвика 
съдебно дело от страна на “ро-
сатом”, но други не променят 
курса си.

новият словашки реактор 
Mochovce-3 по съветски проект 
VVER влезе в експлоатация по-
рано този месец, за който русия 
ще доставя гориво най-малко 
до 2026 г.

Междувременно унгария 
задълбочи връзките си с Мос-
ква, като даде зелена светлина 
за строителството на още два 
реактора в завода си в Пакш 
миналото лято, гарантирано 
с руски заем от 10 милиарда 
евро.

“Дори ако те възникнат, 
ядрените санкции ще бъдат из-
пълнени с изключения, защото 
сме зависими от руското ядре-
но гориво”, подчертава пред 
POLITICO друг дипломат от 
втора страна от еС, пожелал 
анонимност.

Economic.bg

износът на руско ядрено гориво и 
ядрени технологии скочи с 20% през 
2022 г., пише Блумбърг, позовавайки 
се на данни на кралския обединен ин-
ститут за отбранителни изследвания 
(RISU) във великобритания. При това, 
институтът не е взел предвид достав-
ките на ядрено гориво за страни под 
санкции, като например иран.

А покупките от страните от еС като 
цяло са се повишили до най-високото 
ниво от три години насам. така на-
пример, през миналата година четири 
държави са закупили ядрено гориво от 
“росатом” - Чехия, България, унгария 
и Словакия.

За руския ядрен отрасъл от голяма 
важност са и доставките за индия и 

китай.
Блумбърг отбелязва, че “росатом” 

доставя около 20% от обогатения уран, 
необходим за работата на 92 реактора 
в САЩ.

в европа руското ядрено гориво е 
необходимо на атомни централи, кои-
то осигуряват електроенергия за около 
100 милиона жители. в тази връзка, 
голямото нарастване на доставките се 
обяснява, наред с други неща, и с мал-
ката конкуренция.

“руската ядрена индустрия е на-
пълно независима по отношение на 
технологична компетентност”, комен-
тира Алексей Лихачов, ръководител 
на държавната корпорация “росатом”. 
По думите му, експортните планове на 

“росатом” няма да намалеят през тази 
година, но стои въпросът дали ще бъ-
дат изпълнени изцяло.

освен това по предложение на 
“Газпром”, “росатом” започва да про-
учва възможността за прехвърляне на 
системата за транспортиране на газ от 
газови турбини към електрическо зад-
вижване. Снабдяването на турбините с 
електричество може да изисква изграж-
дането на атомна електроцентрала в За-
паден Сибир. За това пише “комерсант”, 
позовавайки се на свои източници.

отбелязва се, че прехвърлянето на 
експортния поток на природен газ по се-
верния коридор към електроенергия, ще 
позволи на “Газпром” да намали въгле-
родния си “отпечатък”, на фона на по-

строгите екологични изисквания на еС.
Мощността на бъдещата атомна цен-

трала засега не е известна, както и дали 
ще бъде свързана към общата електроп-
реносна система, пише още “комер-
сант”.

“Газпром” обмисляше възмож-
ността за използване на електрически 
задвижвани газови помпени агрегати 
още през 2007 г. за проекта “Севе-
рен поток”. тогава се предполагаше, 
че “линия” от Ленинградската Аец 
може да бъде удължена до началната 
компресорна станция на газопровода 
- гигантската “Портовая”. но по онова 
време, използването на електрически 
задвижвани агрегати беше по-скъпо 
от газовите турбини.

Блумбърг: Доставките на гориво скочиха през 2022 г.
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наслада за ума, душата 
и сетивата подарява галерия 
“възраждане” с изключител-

ната изложба “разкази за уни-

версума” на големия българ-

ски живописец васил Петров. 
творбите може да бъдат раз-
гледани на живо, в салона на 
галерията, също така на сайта 
и на фейсбук страницата на 
галерията до 6 март.

С новата експозиция на 
васил Петров отново попа-

даме в живописната магия 
на неговия художествен 
свят, населен с характерни-

те персонажи от митовете и 
легендите, а може би и от съ-

нищата на художника. васил 
е пребогата личност с инте-

лект и познания.
Ще се любуваме на ма-

гьосните му морета, на вели-

чествените му коне и още, и 
още ...

всяка картина на худож-

Прожекция на унгарски 
късометражни филми

Най-добрите унгарски кратки 
филми от ХVIII Международен фес-
тивал на късометражното кино в 
Будапеща “BuSho”, който се прове-
де през септември 2022 г., ще бъдат 
прожектирани на 28 февруари от  
18,30 ч. в Унгарския културен ин-
ститут в София (ул. “Аксаков” 16), 
с вход свободен. Филмите са с бъл-
гарски и английски субтитри, обща-
та продължителност на прожек-
цията е 131 минути. Фестивалът и 
филмите ще бъдат представени от 
доц. д-р Иван Иванов, преподавател 
в катедра “Световна култура”, спе-
циалност “Филмова и телевизионна 
журналистика” в НАТФИЗ. 

Фестивалът “BuSho” (Budapest 
Short) е създаден през есента на 
2004 г. от група млади унгарски ре-
жисьори, а първото събитие се про-
вежда успешно през следващата го-
дина. За кратък период фестивалът 
става популярен и в международен 
план. В програмата му има прожек-
ции, селекции на филмови академии, 
конференции, изложби, уъркшопове. 
Основната му целева група са раз-
виващите се млади кинотворци. На 
миналогодишното издание бяха от-
личени и два български късометраж-
ни филма: Симеон Цончев (Сребърен 
BuSho) за филма “Под един покрив” и 
Десислав Атанасов (Бронзов BuSho) 
за “Споделено сърце”.

натозиденсародени

Проф.АНАСТАСГЕРДЖИКОВ,
ректорнаСУ“Св.КлиментОхридски”
МАРИЯСИЛВЕСТЪР,
актрисаитвводеща
РАДИНАЧЕРВЕНОВА,
журналисткаитвводеща
САШОКАМБУРОВ,художник

накратко

Бравурнияфиналнанеобичайнопролет-
ниямесецфевруарипоставяеднослънчево
събитиезаредакциятанаДУМА-рождени-
ятденнанашатаколежка

сПаскаВенеВа

Изкусната графична
дизайнерка допринася с
фантазияистилзапривле-
кателнатавизияналюби-
мия вестник. Със същата
лекота и финес ръководи
семейнотосицарство.

Спейси, пожелаваме
тидабъдешздрава,всетакаобичанаице-
нена от съпруга и синовете си! Да е щаст-
ливаипълнасрадостниизненадиноватати
житейскагодина!

Наздраве!

отекипанадУМа

  �
Елена ХРИСТОВА

националният литературен салон 
“Старинният файтон” организира ли-

тературно-музикална вечер “Слънце 
преди изгрева”, на която ще бъде пред-

ставена едноименната стихосбирка на 
поетесата с китара Светлана Йонкова.

Беше най-трудната книга, която съм 
чела. Бавно. на порции. на пресекулки. 
Без просвет. Дали книга без просвет. 
Дали истина без просвет. и двете еднак-

во правдоподобно звучат. 
и уж обнадеждаващо заглавие - 

“Слънце преди изгрева”. а някъде въ-

тре в книгата, няколко страници след 
началото - “епитафия”:

Спектакълът “войната на Микелан-

джело” на Дт “рачо Стоянов” Габрово 
гостува на сцената на Дт “Стоян Бъчва-

ров” варна на 1 март от 19 ч. режисьор 
и художник на спектакъла е Петринел 
Гочев, който е вдъхновен от пиесата на 
анна Петрова “Сводът”. За ролята на 
кардинал ровера той кани специално 
актрисата веселина Михалкова, която 
за първи път участва в продукция на 
Габровския театър. Поканата идва, след 
като превърналият се в хит спектакъл 
“тютюн” гостува на габровска сцена ми-

налата година.
“войната на Микеланджело” е крач-

ка във времето към ренесансовия свят на 
гения Микеланджело Буонароти. Дейст-

вието обхваща годините по работата му в 
изрисуването на тавана на Сикстинската 
капела в апостолическия дворец в рим. 

Признание за таланта му или опит на съ-

перниците да го саботират с възлагане-

то на тази поръчка... Живописецът или 
скулпторът, кой е по-големият творец...

Сблъсъкът между кардинал ровера 
(веселина Михалкова) и Микеландже-

ло (Димо Сава Димов) отеква под свода 
на Сикстинската капела, докато ръка-

та на гения го изменя в образи и багри 
всеки ден и година след година. За да  
остане през вековете в отговор на всич-

ки мнения и догадки.
Музика - Студио “елисей”, худож-

ничка на плаката - Гергана Змийчарова. 
участват актьорите Димо Сава Димов, 
веселина Михалкова (гост), Гордан 
коев, любомира Башева, Петко кой-

чев, Мартин Димов, Петър рангелов, 
ванина Попова, надежда Петкова и 
валентин Петров.

СНИМКАДТГАБРОВО

Веселина Михалкова е 
в ролята на Кардинал Ровера

Литературно-музикална вечер във Файтона

Какво ми шепне старият Балкан?
Какво намирам в бабината ракла?
...Земя като една човешка длан:
Подаваш я - и те ти я отхапват.
А в нея - горда Стара планина.
И Дунавът до ней синей, обаче
вместо да гинат вражи племена,
заровен в гроба, жив, народът плаче...

“невероятни стихотворения” - спо-

деля (на корицата отзад) и Марина Ма-

теева. - “изумителни, страшни, от тях 
ти пресяда в гърлото...” наистина ти 
пресяда. но и наистина е време някой 
да разкаже - дали в стихове, дали в про-

за - едно към едно за времето, в което 
живеем. Да събуди, да стресне, да по-

вдигне за промяна.
литературно-музикалната вечер ще 

се състои на 28 февруари от 18 ч. в къ-

щата музей “Димитър Благоев - Дядо-

то” в София (ул. “лайош кошут” 34, сп. 
“руски паметник”).

Слово за книгата ще произнесе д-р 
елена алекова, художествен ръководи-

тел на Салона. Следва авторски реци-

тал-концерт с участието и на флейтист-

ката Майя Сергиева-Богданова.

Габровският театър гостува във Варна  
с „Войната на Микеланджело”

„Разкази за Универсума”
от Васил Петров
Вгалерия„Възраждане”отновопопадамев
живописнатамагиянанеговияхудожественсвят

ника е едно ново, неповтори-

мо живописно чудо. и ако не 
сте виждали битка между кен-

таври, горгони и харпии, елате 
на изложбата на васил - да ви-

дите и съпреживеете, пише га-

леристката краси алексиева.
васил Петров е роден 

през 1961 г. работи в областта 
на кавалетната и монумен-

талната живопис. участва 
в множество международ-

ни, национални представи-

телни и групови изложби и 
пленери. реализирал е над 
четиридесет самостоятелни 
изложби в България, италия, 
Дания, Мексико, австрия. 
от 1990 г. е член на Съюза на 
българските художници и на 
Международната фондация 
за пластични изкуства IAA, 
UNESCO. Бил е председа-

тел на Представителството 
на СБХ в Пазарджик, пред-

седател на Дружеството на 
пазарджишките художници, 
от 2004 г. е председател на 
“алианс за прогрес” - Пазар-

джик. носител е на престиж-

ни отличия. 
негови картини са при-

тежание на ГХГ “никола 
Петров” във видин, ГХГ 
“Станислав Доспевски” в 
Пазарджик, Двореца на кул-

турата и спорта във варна, 
галерия “Цвета” във ве-

линград, в италия - Istituto 
dArte Fortonato De Pero, Italy; 
колекциите Паганел, италия, 
и др., публично-частни ко-

лекции в страната и чужбина.

“Зима”

“Маяк”
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отговоринакръстословицата

отброй39

За добрия любовник 
гардеробите са 

винаги отворени!

воДоравно:
Блесни. Иван Асен. Евералдо. Енина. Ана

/"Ана Каренина"/. Алкалност. Лав /Къртни/.
"ОМО". "Славия". Сунгурларе. Аву. Ути. Еро-
тика. Еви. "Ркацители". Ацев /Петър/. Долапи.
Дарба. Воте /Марк/. Не. Агонии. Тел. Амон.
Алегро. Ро. Силвио Данаилов. Апо. Ер. Вана.
Американка.Висини. "Ино". "АЕЛ".Крепостни-
чество.

отвЕсно:
Елен. Ловец. Гаи. Авр. Евала. Уведомле-

ние. Есе. "АВО". Иванов /Георги/. Асп. Нрави.
Ринит. Ио. Риал. Ястреби. Анс. "ЛКС". Уик.
Адамит. Мида. "Ан". Ад. Хлапе. Вола. Гецов /
Стефан/. Енории. Да. Курило. "Га". Инч. Неон.
Ротатори. Кое /Беноа/. Шанс. Елтепе. Олеа /
Педро/. Сито. Аили. Орнат. Лен. Марки. Нерв.
Кев.НАТО."ЕА".Село.Рало.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

преп.ВасилийИзповедникводил
монашеско житие и обърнал мнози-
накъмправославнатавяра

Свети Василий живял през царува-
нето на иконобореца Лъв Исаврянин.
Като оставил света с неговите събла-
зни, тойпостъпилвманастиридобро-
детелноводилмонашескожитие.

Когато настанало гонение за све-
титеикони,светиВасилиймъжествено
сесъпротивлявалнаиконоборците.За-
товатойбилзадържанибилпредаден
на много мъчения; но той отхвърлил
еретическото учение на иконоборците
изаедносъссветиПрокопийотстоявал
истината до проливане на кръв. Стър-
галицялотомутяло,подобнонапрепо-
добнияПрокопий;послегозатворилив
тъмница,къдетосемъчилдълговреме
-досмърттананечестивияцар.

След смъртта на мъчителя препо-
добниятВасилийбилпуснатзаедносъс
светиПрокопийисдругитеизповедни-
цииживял,кактоипреди,впостниче-
скитрудове,катообърналмнозинакъм
православнатавяраикатогинаставил
вдобродетелнотожитие.Следняколко

години богоугоден живот той се спо-
добилсблаженакончинаисмолитва,
благодарностинеизказанарадостоти-
шъл при Господа, Когото възлюбил от
раннодетство.СветиВасилийпочинал
около750г.


киранасепроявилакатосмелаи

непоклатима християнка и не поже-
лаладаприемеисляма

Св. Кирана (Керана) била родена
презпърватаполовинанаХVIIIв.всо-
лунското село Ависона, в семейството
на благочестиви християни. Стройна и
красива девойка, тя била харесана от
единеничарин,койтобилсубашия(чи-
новник, събиращ десятък) в селото й.
След като Кирана го отблъснала, той
яотвлякълсбандаеничари.Отвеляв
Солун, където негови приятели лъже-
свидетелствали,чедевойкатаобещала
дамустанеженаидаприеметяхната
вяра.

Кирана се проявила като смела и
непоклатима християнка - тя не поже-
лала нито да се омъжи за насилника,
нито да приеме исляма. Заради това

била окована във вериги и хвърлена в
затвора.КомендантътнакрепосттаАли
бей разрешил на еничарите да влизат
при Кирана и да я измъчват както си
искат.

“Единябиешесдърво-четемвжи-
тиетой,-друг-снож,трети-сритници,
четвърти-сюмруци,докатояоставиха
катомъртва...Авнощитеключарятна
затвораяокачвашезамишцитеиграб-
вайки каквото дърво намери, биеше я
безмилостно...”

Такавпродължениенаеднаседми-
цаКиранабилажестокоизмъчвана.На
седмияден(28февруари1751г.)издъх-
нала.Итогавастаналочудо-“...блесна
голямасветлинавзатвора, слезеотго-
ре от покрива като светкавица, която
обкръжи тялото на мъченицата, разля
сепоцелиязатворигоосвети,катода
беше влязло вътре цяло слънце. Беше
тогавачетвъртиятилипетиятчаснано-
щта(т.е.10-11ч.презнощта).”

На сутринта турците разрешили на
християните да вземат тялото на мъ-
ченицата. Погребали я вън от града, в
тамошните християнски гробища. Дре-
хитейбилиразделенимеждувярващи-

те като свещени. По-късно неизвестен
книжовниксъставилжитиетойнагръц-
киезик.

днес сряда четВъртък петък

ОБЛАчНОСДъжД ПрОмЕНЛИВО ПрОмЕНЛИВО

максимални максимални максимални максимални

00.15“НашиятследобедсБСТВ”
сЕленаПенчукова/п/

01.25“Дискусионенклуб”сВели-
зарЕнчев/п/

02.20 “Шевица” с Ивайло Шоп-
ски/п/

03.15“СтудиоИкономика”сНора
Стойчковап)

04.10 “Думата е ваша” - открита
линия/п/

05.10“Хубаваси,татковино”
05.40“НашиятследобедсБСТВ”

сЕленаПенчукова/п/
06.50музикаленантракт
07.30“Актуалноотденя”/п/
08.05“Контра”съсСтрахилАнге-

лов/п/
09.00 “За историята свободно”

/п/
10.00ТВпазар
10.15 “Думата е ваша” - открита

линия/п/
11.15ТВпазар
11.30музикаленантракт
12.00“Хубаваси,татковино”
12.30ТВпазар
12.45“Дискусионенклуб”сВели-

зарЕнчев/п/
13.45музика/Док.филм
14.00“НашиятследобедсБСТВ”

сЕленаПенчукова
15:00ТВпазар
15.30Новини
16.00Документаленфилм
16:25ТВпазар
16.30 “Думата е ваша” - открита

линия
17.30ТВпазар
18.00 “Левите идеи” със Стоил

рошкев
18.10Документаленфилм
18.30Новини-централнаемисия
19.15“Актуалноотденя”
20.00“Ляваполитика”сАлексан-

дърСимов
21.00“Шевица”сИвайлоШопски
22.00Новини-централнаемисия/п/
22.30“Актуалноотденя”/п/
23:00ТВпазар
23.05 “Левите идеи” със Стоил

рошкев/п/
23.15“Ляваполитика”сАлексан-

дърСимов/п/

овен

От работата по текущи-
те проекти ще последват 
развития, съвпадащи с оч-
акванията ви за тях.

рак

телец

 

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

13
oC 9

oC 9
oC 8
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05.55 Денят започва - сутрешен
блок с Христина Христова
иСимеонИванов

09.20 100%будни-сутрешното-
кшоусНадеждаИвановаи
СтефанА.Щерев

11.00 Култура.БГ - предаване за
културасДимитърСтояно-
вич

12.00 Посветаиунас
12.25 Новининатурскиезик
12.35 малкиистории/п/
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 Последният печели - за-

бавносемейнокуизшоу/п/
14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Тренк, малкият рицар” -

анимационенфилм
14.45 “Децатаотулица“чайка” -

анимационенфилм
15.15 “Детективскаагенция“Ласе

имая”-твфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минутисма-

рианаВекилска
18.00 Посветаиунас
18.30 Ощеотденя -коментарно

предаване
19.00 Последният печели - за-

бавносемейнокуизшоу
20.00 Посветаиунас
20.45 Спортниновини
21.00 референдум с Добрина

чешмеджиева
22.00 “ДанадживеешЕскобар” -

твфилм/12епизод/(16)
23.00 Посветаиунас
23.25 “Хайказавълци”-твфилм

/4серия/
00.25 Светътиние/п/
00.55 100%будни-сутрешното-

кшоусНадеждаИвановаи
СтефанА.Щерев/п/

02.30 Култура.БГ - предаване за
културасДимитърСтояно-
вич/п/

03.30 Домътнавярата:Храм“Ус-
пениеБогородично”,Горна
Оряховица/п/

04.00 “Детективскаагенция“Ласе
имая”-твфилм/п/

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“Предиобед”-токшоусво-
дещиДесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV Новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.30 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30“Огледаленсвят”-сериал
15.30Премиера:“Опасниулици”-

сериал,с.16
17.00bTVНовините
17.30 “Лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “Станибогат” - куизшоус
водещмихаилБилалов

19.00 bTV Новините - централна
емисия

20.00“Survivor7”-приключенско
риалити,с.7

23.00bTVНовините-къснаеми-
сия

23.30“Татенца”-сериал,еп.52
00.30“Катонакино”-предаване

закино
00.40 “Столичанивповече” -се-

риал,с.5еп.2
01.40“Скъпинаследници”-сери-

ал,еп.108
02.40“Предиобед”/п./-токшоу
04.35 “Огледален свят” /п./ - се-

риал
05.30“Лицевлице”/п./

06.00 “Здравей, България” - су-

трешенблок

09.30 “На кафе” - предаване на

NOVA

12.00 НовинитенаNOVA

12.30 “Еднажена”-сериенфилм

13.30 “Остани с мен: Завинаги”

(премиера)-сериал

15.00 “Не ме оставяй” (премие-

ра)-сериенфилм

16.00 НовинитенаNOVA

16.10 “Пресечна точка” - публи-

цистичношоу

17.00 “Семейнивойни” - телеви-

зионнаигра

18.00 “Голямото преследване”

(премиера)-телевизионна

игра

19.00 Новините на NOVA - цен-

тралнаемисия

20.00 “Hell`s Kitchen България”

(новсезон)аЦриалити,се-

зон5

23.00 НовинитенаNOVA

23.30 “Безкрайност”(премиера)-

сериал,сезон2

00.30 “черниятсписък”-сериал,

сезон6

01.20 “Престъпни намерения” -

сериал,сезон1

02.00 “Песента на живота” - се-

риенфилм

03.40 “Останисмен:Завинаги”-

сериал/п/

05.20“Пресечна точка” - публи-

цистичношоу/п/

праВослаВенкалендар

ОБЛАчНО

Избягвайте големи нато-
варвания, няма да ви се 
отразят добре. Вечерта 
поканете приятели.

Вслушайте се в интуиция-
та си, ще ви даде възмож-
ност да прозрете истина-
та за нещата. 

Грижите по дома ще го 
направят по-светъл, ую-
тен и желан. Като цяло 
денят е за почивка.

Ще имате излъчване и мо-
жете да промените мно-
го неща в положителна 
посока, ако поискате. 

Почивайте повече и пес-
тете сили. Възможни са 
здравословни неразполо-
жения, но леки и временни.

С културни развлечения и 
пътувания ще се заредите 
с добра енергия. Доверете 
се на близки.

Имате нужда да сподели-
те вълнения с хора, от ко-
ито може да почерпите 
идеи. Бъдете точни.

Потиснете съмненията 
и тревожните мисли, за 
да изживеете деня си спо-
койно и сред хората. 

Осигурете си повече спо-
койствие, като се дис-
танцирате от дразните-
ли, с които сте на нож.

Най-добре ще се почув-
ствате, ако си осигурите 
време за отдих и не мисли-
те за проблем.

Енергичността ви може да 
бъде провокирана от въз-
можност, която не бива 
да пропускате. Мислете.

Църкватапочитана28февруарипреп.ВасилийИзповедник.св.мчцакиранасолунска(вечертаВеликоповечериесканонанасв.андрейкритски,IIчаст)
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София,жк."дружба"1,
ул."илияБешков"3а

Цска потъпка феърплея 
в първенството. това стана 
при победата с 1:0 над симво-
личния домакин септември. 
на националния стадион “се 
проявиха” капитанът на “чер-
вените” Юрген Матай и Дю-
кенс назон (42), който вкара 
единствения гол.

попадението във вратата 
на Димитър Шейтанов поро-
ди жестоки полемики. сеп-
темврийци владееха топката и 
я изкараха в тъч, за да се ока-
же помощ на техен съотбор-
ник, след като иван турицов 
блъсна грубо съперник, който 
падна лошо. Матай трябваше 
да върне топката, но изпълни 
бързо страничното хвърля-
не и изведе назон сам срещу 
вратаря Димитър Шейтанов и 
той хладнокръвно го прониза. 
в началото на втората част 
гостите отказаха да проявят 
феърплей и не позволиха на 
съперниците да върнат не-
спортсменския гол.

Цска контролираше мача 
през втората част и беше бли-
зо до втори гол, когато Ма-
урисио Гарсес (78) центрира 
към резервата Браян Морено, 

но той с глава уцели гредата. 
при добавката друга резерва 
- Жеферсон, също не намери 
целта.

“решението да не вър-
нем гола на септември е мое. 
Може би това не беше правил-
но, а плод на моментна емо-
ция. не се гордеем от начина, 
по който спечелихме. не че 
сме направили нещо нередно, 

но можехме наистина да вър-
нем топката”, призна изпъл-
нителният директор филип 
филипов.

“ако трябва да търся ня-
какво оправдание, имаше 
няколко очевидни наруше-
ния, които не бяха отсъдени. 
нашите играчи трябваше да 
дадат отпор на всичко това и 
така се стигна до гола”, разяс-

ни треньорът саша илич.
“Дълги години съм бил 

футболист и треньор в Цска 
и едно от най-важните неща е 
било да се излиза с чест и дос-
тойнство от всеки мач. Затова 
най-вече не приемам този на-
чин. не беше честно. Чух дос-
та обиди по мой адрес”, каза 
треньорът на септември све-
тослав петров.

XXI кръг
Септември - ЦСКА 0:1 назон (42); 

снощи: пирин - Черно море; днес, 
17.45: Левски - Лудогорец.

рЕзултати

наско сираков и съпру-
гата му илиана раева дариха 
62 000 лв. на Левски. парите 
отиват за погасяване на част 
от дългове на “сините” към 
нап, които набъбнаха до 
11,5 млн. лв.

За преведената сума раз-
кри раева, която показа пла-
тежно нареждане за 2000 лв. 
останалите пари са дадени от 
мажоритарния собственик на 
“сините”, който скоро имаше 
60-годишен юбилей. 

“участвам в спасението на 
светинята Левски, защото съм 

родена до “Герена”, защото 
на 7 години за първи път ме 
заведоха на мач на Левски да 
гледам Гунди, защото съм със-
тезателка на клуба, за който 
спечелих стотици медали. и 
не на последно място, защото 
съм съпруга на най-голямата 
жива легенда на Левски - на-
ско сираков”, обяви раева.

сираков призова наскоро 
феновете да даряват средства. 
той обяви, че активира “план 
Б” за спасението, като ще 
бъде свикано общо събрание 
на акционерите. на него ще 

се гласува емитиране на до-
пълнителен пакет акции с цел 
увеличаване на капитала и на-
биране на средства.

сключено е споразумение 
с нап, според което 30% от 
приходите отиват към аген-
цията. в същото време изпъл-
нителният директор ивайло 
ивков обяви, че има различие 
със собственика за начина на 
управлението. очаква се той 
да бъде сменен на общото съ-
брание, насрочено за 6 април.

старши треньорът на “си-
ните” станимир стоилов е 

убеден, че отборът му ще сло-
жи край на черната серия от 
10 мача без победа днес в дер-
бито с шампиона Лудогорец. 
Двубоят е от 17,45 ч. на стади-
он “Георги аспарухов”. 

“Мачът срещу Лудогорец 
е удобен момент Левски да 
излезе от негативната серия. 
извиненията с лошите терени 
няма да важат за тази битка”, 
закани се Мъри. отборът му 
не е печелил от 8 октомври, 
когато би Ботев пд (1:0). За 
последно “сините” извъртяха 
1:1 с пирин в Благоевград.

Сиракови дариха 
62 000 лв. на Левски
СрещуЛудогорецщеизлеземотнегативнатасерия,вярваМъриСтоилов

“Ще играем на добър те-
рен, а срещу нас ще има от-
личен противник. удобен 
момент е да покажем нивото 
и качествата, които имаме. 
важно е да намерим игрови 
ритъм, защото Лудогорец със 
сигурност е в по-добър заради 
двата мача срещу андерлехт, 
в които игра на много добро 
ниво. За нас това е възмож-
ност да излезем от негативна-
та серия. вече не можем да се 
оправдаваме с терена и трябва 
да покажем добра игра.

всички са здрави и тре-
нират с отбора. имаме кон-
куренция на някои позиции и 
трябва да решим кой ще запо-
чне. За първи път от началото 
на сезона нямаме контузени 
или наказани, с изключение 
на асен Митков.

новото попълнение Джавад 
ел Джeмили ще вземе участие 
в мача. всички футболисти са 
тук, за да бъдат готови да иг-
раят във всеки момент”, каза 
още хасковлията.

СниМкаСпортаЛ

Дюкенс Назон се измъква пред Константин Чешмеджиев,  
за да отбележи победния гол за ЦСКА

ЦСКА потъпка 
феърплея

Байерн стана първият спортен клуб в 
света, който мина границата от 300 000 
официални членове. футболният хеге-
мон в Германия достигна тази бройка 
вчера, когато отпразнува 123 години от 
основаването си. “това е уникално по-
стижение в световен мащаб, с което ние 
като Байерн можем много да се гордеем. 
семейството ни се разраства, което ни 
прави щастливи, защото нашите членове 
и фенове са всичко за нас”, каза прези-
дентът на клуба Херберт Хайнер. след 
последния кръг “баварците” се завърна-
ха на върха в Бундеслигата с домакинска 
победа с 3:0 над унион. Двубоят бе оч-
акван с интерес, тъй като двата отбора 
деляха първата позиция с по 43 т.

Байерн е №1  
в света по 
членове на клуба

Футбол
по Диема спорт
17.45 левски - лудогорец
21.30 лестър - блекбърн
по Диема спорт 2
22.00 бристъл - Ман Сити
по Диема спорт 3
21.45 Фулъм - лийдс
по Нова спорт
21.15 Стоук - брайтън
по макс спорт 3
21.45 Ювентус - торино
по макс спорт 4
22.10 лион - Гренобъл
1.15 Фламенго - 
Индепендиенте дел Вале
по риНг
19.30 Кремонезе - Рома
по макс спорт 1
теНИС
12.00 турнир в Дубай (мъже)
2.00 турнир в Акапулко (мъже)

глЕдаЙтЕ
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алберт Попов влезе в историята на 
българските ски. Българинът стъпи на 
почетната стълбица за първи път в кари-

ерата си. на старта от Световната купа 
в Палисейдс Тахо, СаЩ, софиянецът се 
класира трети. Така той подобри с пози-

ция най-доброто си класиране. Предната 
година Попов завърши четвърти на фи-
налите в дисциплината в Мерибел. Той 
има шесто място от Шладминг.

Подиумът е първи за България след 
близо 39-годишно прекъсване. на 16 
декември 1984 г. Петър Попангелов за-
върши трети в Мадона ди кампилио, 
италия. Той е и единственият българин 
с победа за Световната купа - в Ленгрис, 
Германия, през 1980 г.

“Това беше ден от една детска меч-
та. Подиум в старт за Световната купа. 
нямам думи да опиша радостта на це-
лия екип след добре свършената работа 
от всички. едно наистина вълнуващо 
състезание до самия край. Благодаря на 
всички замесени. Българите можем”, 
обяви Попов.

При повече от ужасно време българи-
нът беше 25-и в първия манш, след като 
фиксира 53,65 сек. аби обаче направи 
изключително каране във втория, като 
записа най-добро време - 54,06 сек. Тра-
сето реди треньорът му иво Борисов.

Попов завърши само на 24 стотни 
зад победителя александър Стен Олсен 

(нор). Втори на 0,05 сек. завърши съ-
народникът му Тимон Хоган. В състе-
занието Попов раздели третата позиция 
с олимпийския шампион клеман ноел 
(фр), като двамата завършиха с равно 
време. нашият извади и късмет, след 
като александрос Гинис (Гър) трябваше 
да спечели според дадените времена, ко-
ето щеше да остави българина четвърти. 
но около 30 минути след края на състе-
занието той бе дисквалифициран заради 
пропусната врата.

Световният шампион в дисциплина-
та от куршевел 2023 Хенрик кристофер-
сен (нор) завърши четвърти, като остана 
на 34 стотни от Олсен.

В генералното класиране Попов е 42-
ри със 160 т. начело е Марко Одермат 
(Швейц) - 1466 т.

За малкия кристален глобус в слало-
ма българинът е 16-и със 160 т. класира-
нето за нашия е рекордно. Там първи е 
Лукас Бротен (нор) с 466 т.

алберт, който е състезател на Ск 
Мотен, дебютира в Световната купа на 
26 октомври 2016 г. на гигантския сла-
лом в Зьолден, австрия.

74-тото издание на 
международния боксов 
турнир купа “Странджа” 
завърши със седем златни 
медала за България.

С приза “най-добър 
боксьор” бе отличен 19-
годишният ни талант Ра-
дослав Росенов (60 кг), 
който бе най-приятната 

изненада на турнира. 
Тийнейджърът получи 
аркада над лявото око, но 
не се отказа и спечели с 
4:1 съдийски гласа срещу 
ахмаджон Мухидинов 
(узб).

“Чувствам се много 
добре след тази победа, 
защото я постигнах само с 

игра с предна ръка. Задна-
та ме болеше много след 
първия рунд. аркадата 
също ме затрудни, но не 
се предавам и продължа-
вам. успях да оставя сър-
цето си на ринга, защото 
бях добре подготвен. 
Това важи за всички в от-
бора. Винаги мисля само 
за титла”, заяви Росенов.

В зрелищен двубой 
Ясен Радев (54) също по-
лучи аркада, но победи с 
4:1 друг узбек - Миразиз-
бек Мирзахалилов, свето-
вен шампион през 2019 г.

Веднага след това на 
ринга се качи натурали-
зираният кубинец Хави-
ер ибанес (57) и сломи 
съпротивата на трети 
узбек - Оразбек асилку-
лов, също с 4:1 съдийски 
гласа. В български финал 
Рами киуан (74) надигра 
уилиам Чолов с 4:1.

Станимира Петрова, 
която спечели титлата в 
кат. до 54 кг, бе отличена 
с купа “Странджа” при 
дамите.

Футболистите на Манчестър Юнайтед се радват с Купата на Лигата. 
На финала “червените дяволи” сразиха Нюкасъл с 2:0 с гол на Каземиро (33) 
и автогол на Свен Ботман (39). Това е първо отличие за Юнайтед 
от 6 години. За последно тимът триумфира в Лига Европа през 2017 г.

Мъжкият национален 
отбор на България побе-
ди Португалия с 90:82 
(19:19, 24:21, 27:18, 20:24) 
в препълнената “арена 
Ботевград”, но не успя да 
се класира директно за съ-
щинските квалификации 
за евроБаскет 2025.

Възпитаниците на Ро-
сен Барчовски трябваше 
да спечелят мача поне с 
11 точки разлика заради 
загубата в коимбра със 
78:88 и така да изпрева-
рят португалците в бит-
ката за първото място. 
Резултатът ги остави вто-
ри с 2 т. по-лоша разлика 
от двата мача.

Срещата приключи с 
изключително спорно от-
съждане за неспортсмен-
ско нарушение на Везен-
ков, който се опита да спре 
Диого Вентура и да го из-
прати на фауллинията, а 
след това националите ни 
щяха да имат възможност 
да владеят топката и да на-
правят нужната разлика за 
продължение. фаулът на 

лидера ни обаче бе оценен 
като неспортсменски и 
Везенков се прибра пред-
срочно в съблекалнята. 
Барчовски бе крайно кри-
тичен и заяви, че мачът 
не трябва да се решава по 
този начин.

Везенков се завърна 
в тима за първи път от 

евроБаскет 2022. Той бе 
най-резултатният в мача 
с 30 т. при 10/16 стрелба 
от игра. Чавдар костов 
добави 19 т., Павлин ива-
нов - 18, а американецът с 
български паспорт коди 
Милър-Макинтайър при-
бави 10 т., 6 борби и 5 
асистенции.

Григор Димитров запази позиции в световната ранглиста. 
31-годишният българин, който отпадна на 1/4-финал на турни-
ра аТП 250 в Марсилия, остава 25-и с 1620 т. Хасковлията си 
дава кратка почивка и ще играе в СаЩ на “Мастърс”-а в индиън 
уелс (6-19 март). новак Джокович записа велик рекорд. Сърби-
нът започна седмица №378 на върха в кариерата си. Джокера 
подобри постижението на Щефи Граф (Гер) от 377 седмици. 

При жените Виктория Томова прогресира с 12 позиции до 
рекордната за нея 87-а със 740 т. Миналата седмица софиянката 
достигна до II кръг на уТа 1000 турнира в Дубай ($2,8 млн.).

Томова и Джокович  
с нови върхове

СнимкаБТа

Алберт Попов (№21) и останалите призьори  
се радват на подиума в Палисейдс Тахо

Първи подиум за Алберт Попов
Българинътетретинаслалом
заСветовнатакупавСаЩ

Росенов и Петрова 
с купи „Странджа“

Шефът на федерацията по бокс Красимир 
Инински награди призьорите при мъжете

И с Везенков „лъвовете“
изпуснаха Португалия

СнимкаСпорТал

Александър Везенков отбеляза 30 точки 
срещу Португалия, но нашите победиха 
само с 8 т. разлика в Ботевград


